
AKTA 17 ACTA 17
2024KO MAIATZAK 30 30 DE MAYO DE 2024

ORGANOA: Udalbatzar Txit Garaia

ÓRGANO: Excmo. Ayuntamiento Pleno

BATZARRALDIA: Ohikoa
SESIÓN: Ordinaria

TOKIA: Udaletxeko Osoko Bilkuren Aretoa

LUGAR: Salón de Plenos de la Casa Consistorial

EGUNA: 2024ko maiatzak 30

FECHA: 30 de mayo de 2024

HASIERA ORDUA: 09:30

HORA DE COMIENZO: 09:30 h

LEHENDAKARIA: Eneko Goia Laso jauna, Donostiako Udal Txit Garaiko Alkatea.

PRESIDE: Don Eneko Goia Laso, Alcalde del Excmo. Ayuntamiento de San Sebastián.

ETORRITAKOAK: Alkateorde jaun-andreak:

ASISTEN: Los/las señores/as Tenientes de Alcalde:

Doña Nekane Arzallus Iturriza andrea

Doña Ane Oyarbide Ochoa andrea

Doña Cristina Lagé Manich andrea

Don Jon Insausti Maisterrena jauna

Eta ondorengo zinegotzi jaun-andreak:

Y los/las señores/as concejales/as:

Doña M.ª Jesús Idoeta Madariaga andrea

Don Juan Ramón Viles Mitxelena jauna

Doña Olatz Yarza Garagorri andrea

Don Martin Ibabe Eceiza jauna

Don Kerman Orbegozo Uribe jauna

Doña Ana López Loiarte andrea

Don Juan Karlos Izagirre Hortelano jauna (Olaia Duarte Lopez andrea eskuordeturik / 

Representando a D.ª Olaia Duarte López)

Don Jabier Vitoria Roma jauna

Doña Garbiñe Alkiza López de Samaniego andrea

Don Rikardo Burutaran Ferré jauna
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Don Markel Ormazabal Gaztañaga jauna

Doña Itziar Iturri Arrazola andrea 

Doña Izar Hernando Ibero andrea

Don Iñaki Gabarain Gaztelumendi jauna

Don Carlos García Hernández jauna 

Don Juan Marrero Vizcaíno jauna

Don Borja Corominas Fisas jauna

Don Jorge Mota Iglesias jauna

Doña Vanessa Vélez de Pablos andrea

Don Victor Lasa Briz jauna

Doña Arantza González García andrea

ORDEZKATUAK: Ondorengo zinegotzi andrea:

REPRESENTADOS: Doña Olaia Duarte López andrea

IDAZKARIA: Nagore  Sarasola  Otermin andrea,  Donostiako  Udal  Txit  Garaiko

Udalbatzarreko idazkari nagusia.

SECRETARIA: Doña  Nagore  Sarasola  Otermin,  Secretaria  General  del  Pleno  del  Excmo.

Ayuntamiento de San Sebastián.

KONTU-HARTZAILEA:Lioba Maiza Recondo, Kontu-hartzaile nagusia.

INTERVENTORA: Lioba Maiza Recondo, Interventora General.

---------------

LABURPENA Zk/ Nº SUMARIO Pág
Orr.

Gai  Zerrendatik  Kanpoko  1.  gaia

presazkotzat jotzea.

Tratamiento de Urgencia del asunto n.º 1

Fuera del Orden del Día del Pleno.

4

Gai  Zerrendatik  Kanpoko  2.  gaia

presazkotzat jotzea.

Tratamiento de Urgencia del asunto n.º 2

Fuera del Orden del Día del Pleno.

5

2024ko apirilaren  25ean izandako bileraren

akta onartzea, ontzat joz gero.

1 Aprobación,  si  procede,  del  acta  de  la

sesión  celebrada  el  día  25  de  abril  de

2024.

6

Hainbat Sozietate eta Erakundeetako kideen 2 Dar  cuenta  de  modificación  de

nombramientos  de  representantes  en

6
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aldaketen berri ematea. diversas sociedades y entes.

Bozeramaileen  Batzordean  onartutako

erakunde adierazpenen berri ematea.

3 Dar  cuenta  de  las  Declaraciones

Institucionales aprobadas en la Junta de

Portavoces.

8

ERABAKI ZATIA I PARTE RESOLUTIVA

LURRALDE GARAPEN ETA

PLANIFIKAZIO BATZORDEA

COMISIÓN DE DESARROLLO Y

PLANIFICACIÓN DEL TERRITORIO

Behin  behineko  onarpena  ematea,  Hiria

Antolatzeko  Plan  Orokorreko  aldaketa

puntuala Alkoleako parkea (AU EG.15 Egia)

eta Martutene (HE berria "MA.09 Martutene")

transformazio azpiestazioak direla eta.

4 Aprobación provisional de la modificación

puntual del Plan General de Ordenación

Urbana referida a las  subestaciones de

transformación del parque de Alkolea (AU

EG.15  Egia)  y  Martutene  (Nuevo  AU

"MA.09 Martutene).

10

KONTRATAZIOAREN KONTROLERAKO

ETA JARRAIPENERAKO BATZORDE

BEREZIA 

COMISIÓN ESPECIAL DE CONTROL

Y SEGUIMIENTO DE LA

CONTRATACIÓN

2023ko  ekitaldiari  dagokion  oroitidazkiaren

berri ematea.

5 Dar  cuenta  de  la  Memoria

correspondiente al ejercicio 2023.

18

INFORMAZIO, SUSTAPEN ETA

KONTROLA
II

INFORMACIÓN, IMPULSO Y

CONTROL

MOZIO ARRUNTAK II.1 MOCIONES ORDINARIAS

Mozio  arrunta,  PP  taldeak  aurkeztua,
Iberdrolak Kontxa  pasealekuan  duen
transformazio-zentroari buruzkoa.

6 Moción ordinaria, presentada por el grupo

PP, sobre el centro de transformación de

Iberdrola en el Paseo de la Concha.

20

Mozio arrunta, PP taldeak aurkeztua,  ETSri
buruzkoa.

7 Moción ordinaria, presentada por el grupo

PP, sobre ETS.

23

KONTROL MOZIOAK II.2 MOCIONES DE CONTROL 25

---------------

DONOSTIAKO  UDALBATZAR  TXIT

GARAIAREN  OHIKO  OSOKO  BILKURA

HASITAKOTZAT JOTZEN DA.

SE DECLARA ABIERTA LA SESIÓN PLENARIA

ORDINARIA DEL EXCMO. AYUNTAMIENTO DE

SAN SEBASTIÁN.
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---------------

GAI  ZERRENDAKO  AZTERGAIAK

BOZKATZERAKOAN  FALTA  ZIREN

ZINEGOTZIAK:

-  MARKEL  ORMAZABAL  GAZTAÑAGA

JAUNA  (EH  BILDU),  2.  KONTROL

MOZIOAREN BOZKETAN.

-  ITZIAR ITURRI ARRAZOLA ANDREA (EH

BILDU),  3.  KONTROL  MOZIOAREN

BOZKETAN.

-  GARBIÑE  ALKIZA  LOPEZ  DE

SAMANIEGO  ANDREA  (EH  BILDU),  9.

KONTROL MOZIOAREN BOZKETAN.

AUSENCIAS  DE  LOS/LAS  SRES./SRAS.

CORPORATIVOS/AS  A  LA  VOTACIÓN  DE

LOS  DIFERENTES  PUNTOS  DEL  ORDEN

DEL DÍA:

-  D.  MARKEL  ORMAZABAL  GAZTAÑAGA

(EH  BILDU),  EN  LA  VOTACIÓN  DE  LA

MOCIÓN DE CONTROL N.º 2.

- D.ª ITZIAR ITURRI ARRAZOLA (EH BILDU),

EN  LA  VOTACIÓN  DE  LA  MOCIÓN  DE

CONTROL N.º 3.

-  D.ª  GARBIÑE  ALKIZA  LÓPEZ  DE

SAMANIEGO (EH BILDU), EN LA VOTACIÓN

DE LA MOCIÓN DE CONTROL N.º 9.

---------------

Gai Zerrendatik Kanpoko 1. gaia presazkotzat

jotzea.

Tratamiento de Urgencia del asunto n.º 1 Fuera

del Orden del Día del Pleno.

Eztabaida hasita,  Borja Corominas Fisas jaunak, Arantza Gonzalez Garcia andreak,  Ane Oyarbide

Ochoa andreak, Markel Ormazabal Gaztañaga jaunak eta Jon Insausti Maisterrena jaunak parte hartu

dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/las señores/as D. Borja Corominas Fisas, D.ª

Arantza González García, D.ª Ane Oyarbide Ochoa, D. Markel Ormazabal Gaztañaga y D. Jon Insausti

Maisterrena,  en  los  términos  que  resultan  de  la  grabación  de  la  sesión  incorporada  al  Diario  de

Sesiones.
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BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3) PP,

(2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.

---------------

Gai Zerrendatik Kanpoko 2. gaia presazkotzat

jotzea.

Tratamiento de Urgencia del asunto n.º 2 Fuera

del Orden del Día del Pleno.

Eztabaida hasita,  Arantza Gonzalez Garcia andreak, Borja Corominas Fisas jaunak,  Ane Oyarbide

Ochoa andreak, Markel Ormazabal Gaztañaga jaunak eta Jon Insausti Maisterrena jaunak parte hartu

dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/las señores/as D.ª Arantza González García, D.

Borja Corominas Fisas, D.ª Ane Oyarbide Ochoa,  D. Markel Ormazabal Gaztañaga y  D.  Jon Insausti

Maisterrena, en  los  términos  que  resultan  de  la  grabación  de  la  sesión  incorporada  al  Diario  de

Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3) PP,

(2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.

---------------
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1. 2024ko apirilaren 25ean izandako bileraren

akta onartzea, ontzat joz gero. 

1. Aprobación, si procede, del acta de la sesión

celebrada el día 25 de abril de 2024.

BOZKETAREN EMAITZA:

ONARTUA.

AHO BATEZ.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

APROBADA.

UNANIMIDAD.

---------------

2.   Hainbat  Sozietate  eta  Erakundeetako

kideen aldaketen berri ematea. 

2.  Dar  cuenta  de  modificación  de

nombramientos de representantes en diversas

sociedades y entes. 

“TOKIKO GOBERNU BATZARRARI “A LA JUNTA DE GOBIERNO LOCAL

2024ko  maiatzaren  3an,  PSE-EE  udal-taldeak

Cristina Lagé Manich andrea  KIROLETAKO UDAL

PATRONATUko artezkaritza kontseiluko kide gisa

eta FOMENTO DE SAN SEBASTIÁN, AB sozietateko

administrazio kontseiluko kide gisa ordezkatzeko

asmoa  duela  jakinarazi  du,  Udalbatzako

Erregistroan  aurkeztutako  idazkiaren  bidez

(sarrera-zenbakia:  2024/451).  Horren  ordez,

David  de  Miguel  Les  jauna  eta  Miren  Albistur

Garmendia  andrea  izendatzea  proposatu  du,

hurrenez hurren.

Con  fecha  de  3  de  mayo  de  2024,  el grupo

municipal  PSE-EE  ha  comunicado,  mediante

escrito  presentado  en  el  Registro  de  Pleno

(número  de  registro  de  entrada  2024/451),  su

voluntad de sustituir a D.ª Cristina Lagé Manich

como  miembro  del  Consejo  Rector  del

PATRONATO MUNICIPAL DE DEPORTES y  del

Consejo  de  Administración  de  la  sociedad

FOMENTO DE SAN SEBASTIÁN,  SA.  En su lugar,

propone el nombramiento de D. David de Miguel

Les  y  de  D.ª  Miren  Albistur  Garmendia,

respectivamente.

Idazki  horretan  bertan,  Ane  Oyarbide  Ochoa

andrea  ANOETA KIROLDEGIA-CIUDAD DEPORTIVA

DE ANOETA, SAren Administrazio Kontseiluko kide

gisa  ordezkatzeko  borondatea  adierazi  du,  eta

haren  ordez  David  de  Miguel  Les  jauna

izendatzea proposatu du.

En  el  mismo  escrito,  comunica  también  su

voluntad de sustituir a D.ª Ane Oyarbide Ochoa

como miembro del Consejo de Administración de

ANOETA KIROLDEGIA-CIUDAD DEPORTIVA DE

ANOETA, SA y se propone nombrar, en su lugar, a

D. David de Miguel Les.

Donostiako  Udaleko  Gobernuaren  eta

Administrazioaren  Organo  Araudiko  60.3   eta

De  conformidad  con  lo  dispuesto  en  los

artículos 60.3 y 66.3 del Reglamento Orgánico
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66.3  artikuluetan  xedatutakoaren  arabera,

Tokiko Gobernu Batzarra arduratuko da Udalari

dagozkion  ordezkariak  izendatzeaz  edo

izendapena proposatzea, betiere artikulu horiek

ezarritakoarekin bat etorriz. 

del  Gobierno  y  la  Administración  del

Ayuntamiento  de  Donostia-San  Sebastián,

corresponde  a  la  Junta  de  Gobierno  Local  el

nombramiento  o  la  designación  de  los

representantes  del  Ayuntamiento,  en  los

términos establecidos en los referidos artículos. 

Hori  dela  eta,  Alkatetza  honek  hurrengo

erabakia hartzea proposatu du:

Por todo lo expuesto, esta Alcaldía propone la

adopción del siguiente acuerdo:

ERABAKIA ACUERDO

Lehenengoa.-  ANOETA KIROLDEGIA-CIUDAD

DEPORTIVA DE ANOETA,  AB sozietateko

akziodunen  batzar  orokorrari  Ane  Oyarbide

Ochoa andrea  administrazio  kontseiluko  kide

kargutik  kentzeko eta,  haren ordez,  David  De

Miguel  Les jauna  izendatzeko  proposamena

luzatzea.

Primero.-  Proponer  a  la  Junta  General  de

Accionistas de la sociedad ANOETA KIROLDEGIA-

CIUDAD DEPORTIVA DE ANOETA,  SA el  cese de

D.ª  Ane  Oyarbide  Ochoa como  miembro  del

Consejo de Administración y  el nombramiento,

en su lugar, de D. David De Miguel Les.

Bigarrena.-  FOMENTO DE SAN SEBASTIÁN,  AB

sozietateko  akziodunen  batzar  orokorrari

Cristina  Lagé  Manich andrea  administrazio

kontseiluko  kide  kargutik  kentzeko  eta,  haren

ordez,   Miren  Albistur  Garmendia  andrea

izendatzeko proposamena luzatzea.

Segundo.-  Proponer  a  la  Junta  General  de

Accionistas  de  la  sociedad  FOMENTO DE SAN

SEBASTIÁN,  SA el  cese  de  D.ª  Cristina  Lagé

Manich como  miembro  del  Consejo  de

Administración y  el nombramiento, en su lugar,

de D.ª Miren Albistur Garmendia.

Hirugarrena.-  David  De  Miguel  Les jauna

izendatzea  KIROLETAKO UDAL PATRONATUA

erakunde  autonomiaduneko  artezkaritza

kontseiluko  kide,  Cristina  Lagé  Manich

andrearen  ordez.  Ondorioz,  aurrerantzean

pertsona  hauek  osatuko  dute  aipatutako

artezkaritza kontseilua:

Tercero.-  Nombrar  a  D.  David  De Miguel  Les

miembro  del  Consejo  Rector  del  organismo

autónomo  PATRONATO MUNICIPAL DE DEPORTES,

en sustitución de D.ª Cristina Lagé Manich. En

consecuencia,  la  composición  del  referido

Consejo  Rector  queda  establecida  en  los

siguientes términos:

- Grupo municipal EAJ/PNV udal taldea:

ENEKO GOIA LASO

MARTIN IBABE ECEIZA

KERMAN ORBEGOZO URIBE

- Grupo municipal EHBILDU udal taldea:
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JABIER VITORIA ROMA

ITZIAR ITURRI ARRAZOLA

- Grupo municipal PSE-EE udal taldea:

IÑAKI GABARAIN GAZTELUMENDI 

DAVID DE MIGUEL LES

MIREN ALBISTUR GARMENDIA

- Grupo municipal PP udal taldea:

GUILLERMO SÁNCHEZ BERRA

- Grupo municipal ELKARREKIN DONOSTIA udal taldea:

JOANES FIEL ECHEVERRIA

Donostian, sinaduraren egunean.

ALKATEA

(Elektronikoki sinatuta/

Firmado electrónicamente)

Eneko Goia Laso”

BOZKETAREN EMAITZA:

JAKINEAN.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

ENTERADO.

---------------

3. Bozeramaileen  Batzordean  onartutako

erakunde adierazpenen berri ematea.

3.  Dar  cuenta  de  las  Declaraciones

Institucionales  aprobadas  en  la  Junta  de

Portavoces.
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“Udalbatzari: “Al Ayuntamiento Pleno se da cuenta de:

2024ko  maiatzaren  28ko  Bozeramaileen

Batzordean onartutako Erakunde Adierazpenen

berri ematen zaio: 

Declaraciones  Institucionales  aprobadas  en

Junta de Portavoces de 28 de mayo de 2024:

Erakunde Adierazpen bateratua, EAJ/PNV, EH

BILDU,  Donostiako  Sozialistak  PSE-EE  eta

Elkarrekin  Donostia  taldeek  aurkeztua,  Rocky

Myers kasuari buruzkoa. (PUNTUKA BOZKATU

DA):

Declaración  Institucional  conjunta  presentada

por los Grupos EAJ/PNV, EH BILDU, PSE-EE y

Elkarrekin  Donostia,  sobre  el  caso  Rocky

Myers. (VOTACIÓN, POR PUNTOS):

* 1. puntua: Aho batez onartua. * Punto nº1: Aprobado, por unanimidad.

*  2.,  3.  eta  4.puntuak:  Gehiengoz  onartu  dira,

EAJ/PNV,  EH  BILDU,  Donostiako  Sozialistak

PSE-EE  eta  Elkarrekin  Donostia  taldeetako

bozeramaileen aldeko botoekin  eta  PP taldeko

bozeramailearen kontrako botoarekin.

*  Puntos  nº2,  nº3  y  nº4:  Aprobados,  por

mayoría,  con  los  votos  a  favor  de  los

Portavoces de los grupos EAJ/PNV, EH BILDU,

Socialistas  Donostiarras  PSE-EE  y  Elkarrekin

Donostia y el  voto en contra del  Portavoz del

Grupo PP.

Erakunde  Adierazpen  bateratua,  Elkarrekin

Donostia  eta  EH  BILDU  taldeek  aurkeztua,

Palestinaren  egoerari  buruzkoa.(PUNTUKA

BOZKATU DA):

Declaración  Institucional  conjunta,  presentada

por los Grupos Elkarrekin Donostia y EH BILDU,

sobre  la  situación  de  Palestina.  (VOTACIÓN,

POR PUNTOS):

* 1. eta 7. puntuak: Aho batez onartuak. * Puntos nº1 y nº7: Aprobados, por unanimidad.

* 2. puntua:  Gehiengoz onartu da, EAJ/PNV, EH

BILDU,  Donostiako  Sozialistak  PSE-EE  eta

Elkarrekin  Donostia  taldeetako  bozeramaileen

aldeko botoekin eta PP taldeko bozeramailearen

kontrako botoarekin.

*  Punto  nº2:  Aprobado,  por  mayoría,  con  los

votos a favor de los Portavoces de los grupos

EAJ/PNV,  EH BILDU,  Socialistas  Donostiarras

PSE-EE  y  Elkarrekin  Donostia  y  el  voto  en

contra del Portavoz del Grupo PP.

Donostian, sinaduraren egunean

IDAZKARI NAGUSIA

LA SECRETARIA GENERAL 

Nagore SARASOLA OTERMIN”

BOZKETAREN EMAITZA:

JAKINEAN.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

ENTERADO.
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---------------

I

ERABAKI ZATIA

I

PARTE RESOLUTIVA

LURRALDE GARAPEN ETA PLANIFIKAZIO

BATZORDEA

COMISIÓN DE DESARROLLO Y

PLANIFICACIÓN DEL TERRITORIO

4.  Behin  behineko  onarpena  ematea,  Hiria

Antolatzeko  Plan  Orokorreko  aldaketa

puntuala  Alkoleako parkea (AU EG.15 Egia)

eta Martutene (HE berria "MA.09 Martutene")

transformazio azpiestazioak direla eta.

4. Aprobación provisional de la modificación

puntual  del  Plan  General  de  Ordenación

Urbana  referida  a  las  subestaciones  de

transformación  del  parque  de  Alkolea  (AU

EG.15 Egia)  y Martutene (Nuevo AU "MA.09

Martutene).

“2021.eko  abenduaren  24.an  Hirigintza

Sostengarrirako  Zinegotzi  Eskuordedunak

honako ebazpen hau idatzi zuen:

“1.-  Hiri  Antolamendurako  Plan  Orokorraren

aldaketa  puntuala  formulatzea  eta  egiten

hastea, alkoleako parkea (AU “EG.15 EGIA”) eta

martutene (HE BERRIA “MA.09 MARTUTENE”)

transformazio azpiestazioak direla eta.

2.-  Onestea  ebazpen  honekin  batera  doan

herritarrek parte hartzeko programa. Aipatutako

programa  horren  laburpena  Gipuzkoako

Aldizkari  Ofizialean  eta  Udaleko  egoitza

elektronikoan argitaratuko dira.”

Aipatutako  ebazpena  eta  herri  partaidetzaren

programaren laburpen bat 2022.eko urtarrilaren

28.ko  Gipuzkoako  Aldizkari  Ofizialean  eta

udaleko  egoitza  elektronikoan  argitaratu  ziren,

Lurralde-antolamenduko  planak  eta  hirigintza-

“Con  fecha  24  de  diciembre  de  2021  la

Concejala  Delegada  de  Urbanismo  Sostenible

adoptó el siguiente acuerdo:

“1.-  Formular  e  iniciar  la  elaboración  de  la

Modificación  Puntual  del  Plan  General  de

Ordenación Urbana referida a las subestaciones

de  transformación  del  parque  de  Alcolea  (AU

“EG.15 EGIA”) y Martutene (NUEVO AU “MA.09

MARTUTENE”).

2.-  Aprobar  el  programa  de  participación

ciudadana  que  se  adjunta  junto  al  presente

acuerdo, publicándose resumidamente el mismo

en el Boletín Oficial de Gipuzkoa y en la sede

electrónica del Ayuntamiento.”

La citada resolución y el resumen del programa

de participación ciudadana fueron publicados en

el Boletín Oficial de Gipuzkoa de 28 de enero de

2022 y en la sede electrónica del Ayuntamiento,

de acuerdo con lo establecido en los artículos
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antolamenduko  tresnak  onartzeko  prozedurak

arautzen  dituen  martxoaren  24.ko  46/2020

Dekretuaren  3.1  eta  3.2  artikuluek

xedatutakoaren arabera.

Prozeduraren  lehen  urrats  bezala,  2022.eko

apirilaren  6.an  herri  partaidetzaren  programak

aurreikusitako saio publikoa ospatu zen.

Aurrekari  modura,  ingurumen-ebaluazio

estrategiko sinplifikatuari  dagokion espedientea

hasi  zen,  EAES-527INET  espedientea  hain

zuzen ere.

2022.ko  uztailaren  6.an,  Eusko  Jaurlaritzako

Ingurumen  Kalitatearen  eta  Ekonomia

Zirkularraren  Zuzendariak   ingurumen-txosten

estrategikoa  idazten  du.  Bertan,   ezarritako

neurri babesle eta zuzentzaileak hartzen badira,

ez da aurreikusten aurreikusten Alkolea parkeko

(«EG.15  Martin  Santos»  HE,  Egia)  eta

Martuteneko  («MA.09  ST  Martutene»  HE,

Martutene)  transformazioko  azpiestazioei

dagokien  hiri-antolamenduko  plan  orokorraren

aldaketak  eragin  kaltegarri  nabarmenak  izatea

ingurumenean,  eta,  beraz,  ez  da  ingurumen-

ebaluazio  estrategiko  arruntik  egin  behar.

Aipatutako  ebazpena  Euskal  Herriko

Agintaritzaren Aldizkarian argitaratu zen 2002.ko

irailaren 2.an. 

Abenduaren  9.ko  Euskadiko  Ingurumen

Administrazioaren  10/2021  Legeraren  75.1

artikuluaren  arabera,  “Ingurumen-ebaluazio

estrategiko sinplifikatuaren prozedura amaitzeko

ingurumen-txosten  estrategiko  bat  egingo  du

ingurumen-organoak,  lege  honetan

ezarritakoarekin  bat  etorrita,  eragindako

administrazio  publikoei  eta  interesa  duten

pertsonei  kontsulta  egin  ondoren.  Ingurumen-

3.1 y  3.2 del   del  Decreto 46/2020,  de  24 de

marzo, de regulación de los procedimientos de

aprobación  de  los  planes  de  ordenación  del

territorio  y  de  los  instrumentos  de  ordenación

urbanística.

Como primer hito del procedimiento, con fecha 6

de  abril  de  2022  se  celebró  la  sesión  pública

contemplada  por  el  programa de  participación

ciudadana. 

A modo  de  antecedente  también,  se  inició  el

expediente  de  la  evaluación  ambiental

estratégica  simplificada,  expediente  EAES-

527INET. 

Con  fecha  6  de  julio  de  2022,  el  Director  de

calidad  Ambiental  y  Economía  Circular  del

Gobierno  Vasco  formula  el  informe  ambiental

estratégico,  determinando que siempre que se

adopten las  medidas protectoras y  correctoras

planteadas, no se prevé que la Modificación del

Plan  General  de  Ordenación  Urbana  de  San

Sebastián  referida  a  las  subestaciones  de

transformación de Parque Alcolea (AU «EG.15

Martin  Santos»,  Egia)  y  Martutene  (nuevo  AU

«MA.09  ST  Martutene»,  Martutene)  vaya  a

producir efectos adversos significativos sobre el

medio ambiente y, por tanto, no debe someterse

a  evaluación  ambiental  estratégica  ordinaria.

Dicha resolución se publica en el Boletín Oficial

del País  Vasco de 2 de septiembre de 2022. 

De  acuerdo  con  el  artículo  75.1  de  la  LEY

10/2021, de 9 de diciembre, de Administración

Ambiental  de  Euskadi,  “el  procedimiento  de

evaluación  ambiental  estratégica  simplificada

concluirá con un informe ambiental  estratégico

emitido por el órgano ambiental de acuerdo con

lo establecido en la presente ley, tras consultar a

las administraciones públicas afectadas y a las

personas  interesadas.  El  informe  ambiental
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txosten estrategikoa nahitaezko txosten loteslea

izango  da.”Euskal  Herriko  Aldizkari  Ofizialean

argitaratzen da 2022.ko

Udalak  sustatutako  dokumentuaren  xede

nagusiena  transformazio-instalazioaren

erabilera  osagarri  gisa,  eraikin  administratibo

berri  bat  ezartzea  da,  Gipuzkoako  banaketa

elektrikoko sareko bulegoak eta beste zerbitzu

orokor batzuk zentralizatzeko gaitasuna izango

duena,  gaur  egun  lurralde  horretan  banatuta

dauden  unitate  txikiak  ordezteko.  Horrekin,

energia  elektrikoa  banatzeko  zerbitzu  publikoa

nabarmen hobetzea lortu nahi du. 

Lursailean  hiru  solairuko  eraikin  bat  egitea

proposatzen da, “sestra gainean” (beheko, lehen

eta bigarren solairuak),  4.500 m2(t)-ko azalera

eraikia  duena,  bulego  eta  beste  zerbitzu

batzuetarako;  “sestra  azpian”  solairu  bat,

ibilgailuak  aparkatzeko  eta  1.500  m2(t)-ko

biltegiak  egiteko;  eta  azaleran  1.500  m2-ko

aparkalekua.

Era  berean,   proiektuan  sartu  da  Alkolea

parkeko transformazio-azpiestazioko lurzatiaren

“zonifikazio  xehatua”  birdoitzea  (HE  “EG.15

Martín  Santos.  Egia”),  hau  ere  “I-DE”

enpresarena,  ekialdeko  muturra  bertatik

bereiziz,  banaketa  elektriko  zerbitzuarekin

loturarik  ez  duen  etxebizitza-eraikin  batek

okupatzen  baitu  -erabilerari  eta  titulartasunari

dagokienez-.

Hasierako  onarpenerako  beharrezkoak  diren

txosten sektorialak lortu eta eskatu dira. Behin

betiko  onarpenerako,  beharrzekoak  diren

txosten sektorialak eskatuko dira, haien artean,

Kostaldekoa. 

Euskara  Zerbitzuak  eragin  soziolinguistikoari

estratégico tendrá la  naturaleza de un informe

preceptivo y vinculante.”

El objeto fundamental del documento formulado

por el Ayuntamiento es implantar en la parcela,

como uso complementario de la instalación de

transformación,  una  nueva  edificación  con

capacidad  para  centralizar  las  oficinas y  otros

servicios  generales  de  la  red  de  suministro

eléctrico  de  Gipuzkoa,  que  sustituya  a  las

pequeñas  unidades  de  éstos,  distribuidas

actualmente por este Territorio. Con ello espera

conseguir  una  mejora  operativa  sustancial  del

servicio público que realiza.

Se  plantea  desarrollar  en  la  parcela  una

edificación  de  tres  alturas  “sobre  rasante”

(plantas  baja,  primera  y  segunda),  con  una

superficie construida de 4.500 m2(t) destinada a

oficinas  y  otros  servicios,  una  planta  “bajo

rasante”  destinada  a  estacionamiento  de

vehículos  y  almacenes  de  1.500  m2(t),  y,  un

aparcamiento en superficie de 1.500 m2.

Asimismo  se  propone  el  reajuste  de  la

“zonificación  pormenorizada”  de  la  parcela  de

Subestación Transformadora de Parque Alcolea

(AU  “EG.15  Martín  Santos.  Egia”)  propiedad

también de la empresa “I-DE”,  segregando de

ésta  su  extremo  oriental,  ocupado  por  una

edificación de vivienda desligada -en cuanto a

su uso y titularidad- del servicio de distribución

eléctrica.

Se  han  recabado  y  solicitado  los  informes

sectoriales necesarios. De cara a la aprobación

definitiva  del  documento,  se  solicitarán  los

informes sectoriales oportunos, entre ellos el de

Costas. 

El Servicio de Euskara, con fecha 5 de octubre
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buruzko  txostena  idazten  du  2022.ko  urriaren

5.an. 

Dokumentua  genero  ikuspegitik  aztertu  da,

espedientean  Berdintasun  Atalaren  2022.

irailaren 27.ko  txostena dago. 

Udalbatzak,  2023.ko  martxoaren  23.an

ospatutako  bileran,  honako  erabaki  hau  hartu

zuen:

 

“1.-  Hasierako  onaropena  ematea  Hiria

Antolatzeko  Plan  Orokorreko  Aldaketa

Puntualari,  Alkoleako Parkea (AU “EG.15 Egia)

eta  Martutene  (HE  berria  “MA.09  Martutene”)

transformazio azpiestazioak direla eta.

Espedientean  dauden  ingurumen  txosten

estrategikoak aurreikusitako neurri  babesle  eta

zuzentzaileak ezarriko dira. 

Behin-behineko  onarpenerako  dokumentu  bat

prestatuko  da,  bertan  txostenetan  jasotako

baldintzak  betez  eta  txosten  hauetan

planteatutako gaiak jaso beharko dira ere.

2.-  Hilabetean  ikusgai  jarrita  edukitzea

espedientea,   martxoaren  24.ko  46/2020

lurralde-antolamenduko  planak  eta  hirigintza-

antolamenduko  tresnak  onartzeko  prozedurak

arautzen dituen 5.2 artikuluaren arabera.

3.-  Bi  urtean  etenda  izatea  (gehiagoan  ez)

antolatu  behar  den  eremu  honetako  guztiko

onarpen,  baimen  eta  lizentzia  klase  guztiak

Lurzoruari  eta  Hirigintzari  buruzko  2/2006

Legeko 85 artikuluak xedatutakoaren arabera.

de  2022,   redacta  informe  el  sobre  impacto

socio-lingüístico.

El  documento  ha  sido  evaluado  desde  la

perspectiva de género. Consta en el expediente

informe  de la Sección Sección de Igualdad de

fecha de 27 de septiembre de 2022. 

El Ayuntamiento Pleno, en sesión celebrada el

30  de  marzo  de  2023,  adoptó  el  siguiente

acuerdo:

“1º.- Aprobar con carácter inicial el Plan General

de  Ordenación  Urbana  referida  a  las

subestaciones de transformación del Parque de

Alkolea (AU “EG.15 Egia”) y Martutene (nuevo

AU MA.09 Martutene).

Se  adoptarán  las  medidas  protectoras  y

correctoras establecidas en el informe ambiental

estratégico que obra en el expediente.

De cara a la aprobación provisional se redactará

un  documento  que  recoja  las  condiciones

marcadas en los informes y solvente de acuerdo

a los mismos todas las cuestiones planteadas.

2º.-  Someter  el  expediente  al  trámite  de

información pública durante el plazo de un mes,

de  acuerdo  con  el  artículo  5.2  del  Decreto

46/2020, de 24 de marzo, de regulación de los

procedimientos de aprobación de los planes de

ordenación del territorio y de los instrumentos de

ordenación urbanística.

3º.-  Proceder  a  la  suspensión,  por  el  plazo

máximo  de  dos  años,  de  toda  clase  de

aprobaciones,  autorizaciones y licencias, en la

totalidad del ámbito objeto de ordenación en los

términos  del  artículo  85  de  la  Ley  2/2006  de

Suelo y Urbanismo
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Edozein moduz ere, aldaketa hau behin betiko

onartutakoan, bukatu egingo da etenaldi hori.

4.-  Udal  Plangintzako  Aholku  Batzordeari  dei

egitea  aldaketaren  gainean  egin  beharreko

txostena egin dezan.”

Espedientea jendaurrean egon den epean, 27.

Poligonoko Jabeen eta Erabiltzaileen Elkarteak

alegazio  idatzi  bat  aurkeztu  dute.  Trafikoa

handituko  dela  alegatu  dute  eta,  beraz,  puntu

horretan  Marrus  eta  Uba  Bidea  inguruak

hobetzeko eta urbanizatzeko eskatu dute. 

2023.ko  abuztuaren  18.an  talde  idazleak

alegazioei  erantzunez  txostena  aurkezten  dut,

alegazioan onartuz. 

Era berean, alegazioak aztertuz txosten hauek

idatzi dira:

*Juridikoa: 2023.ko urriaren 18.an. 

*Jarduera Integratuen Burua: 2023.ko azaroaren

7.an.

*Ingeniaritza:  2023.ko  azaroaren  22.an.

Alegazioa  onartzearen  aldekoa.  Gainera,

zolatutako espaloi bat egin beharko litzateke, bai

Marrus  Bidean,  bai  Uba  Bidean,  dagoen

galtzadaren gaineko mailarekin. 

Jasotako  txostenak  batera  irakurrita,

aurkeztutako  alegazioak  onartzen  dira,  udal

ingeniariak  ezarritako  baldintzak  kontutan

hartuz. 

Era  berean,  2024.ko  martxoaren  7.an

La suspensión se extinguirá, en todo caso, con

la  aprobación  definitiva  de  la  presente

modificación.

4º.-  Convocar  al  Consejo  Asesor  de

Planeamiento Municipal, al objeto de que emita

el  correspondiente  informe  respecto  a  la

Modificación.”

Durante  el  plazo  de  exposición  pública,  la

Asociación  de  Propietarios  y  Usuarios  del

Polígono  27  presenta  escrito  de  alegaciones.

Alegan  que  se  va  a  producir  un  aumento  de

tráfico  y  por  tanto  solicitan  la  mejora  y

urbanización del entorno de Marrus y Uba Bidea

en ese punto. 

El  18  de  agosto  de  2023  el  equipo  redactor

aporta escrito de contestación a las alegaciones,

aceptando las mismas

Asimismo, las alegaciones han sido analizadas

en los siguientes informes:

*Jurídico: 18 de octubre de 2023.

*Jefatura  de  Actuaciones  Integradas:  7  de

noviembre de 2023. 

*Ingeniería:  22  de  noviembre  de  2023.

Favorable a estimar la alegación, añadiendo que

debería  de  ejecutarse  una  acera  pavimentada

en condiciones, tanto en Marrus Bidea como en

Uba Bidea, con nivel por encima de la calzada

existente.

La lectura conjunta de los informes recabados

conduce   a  la  estimación  de  las  alegaciones

presentadas, con las condiciones marcadas por

el Ingeniero Municipal. 

Asimismo, el 7 de marzo de 2024 se celebró el
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Planeamenduko Batzorde Aholkulariaren  bilera

ospatu  zen,  espedienteari  aldeko  txostena

emanez. 

2023.ko  iraileko  datarekin  behin  benineko

onarpenerako dokumentua aurkezten da. 

Behin  behineko  onarpenerako  aurkezten  den

dokumentuak   honako  udal  txostenek  aztertu

dute:

*Juridikoa: 2023.ko urriaren 18.an. 

*Arkitektura: 2023.ko azaroaren 7.an. 

*Ekonomikoa: 2023.ko azaroaren 17.an. 

*Ingeniaritza: 2024.ko urtarrilaren 15.an. 

Behin  betiko  onarpenerako,  txostenetan

ezarritako baldintzak beteko dituen dokumentu

bat idatziko da. 

Lurzoruari eta hirigintzari buruzko 2/2006 legeko

90.6  artikuluaren  arabera,  “jendaurreko

erakustaldiaren emaitzak ikusita,  udalak behin-

behingoz  onartuko  du  plan  orokorra,  bidezko

iritzitako  egokitzapenak  eginda.  Dena  den,

egokitzapen  horiek  hasieran  aurreikusitako

egiturazko  antolamenduaren  funtsa  aldatzen

badute,  udalak  hasierako  onespena  eman

beharko  dio  berriz  planari  eta  jendaurreko

erakustaldia  irekiko  du  berriz,  behin-behingoz

onartu aurretik.”

Gainera,   Lurralde-antolamenduko  planak  eta

hirigintza-antolamenduko  tresnak  onartzeko

prozedurak  arautzen  dituen  martxoaren  24.ko

46/2020  Dekretuaren  28.1 eta  28.2  artikuluek

honako hau xedatzen dute:

Consejo  Asesor  de  Planeamiento,  informando

favorablemente al expediente. 

Se  presenta  para  su  aprobación  provisional

documento fechado en septiembre de 2023.

El  documento  que  se  somete  a  aprobación

provisional ha sido analizado en los siguientes

informes municipales:

*Jurídico: 18 de octubre de 2023. 

*Arquitectura: 7 de noviembre de 2023.

*Económico: 17 de noviembre de 2023. 

*Ingeniería: 15 de enero de 2024. 

De cara a la aprobación definitiva, se redactará

un  documento  que  recoja  las  condiciones

marcadas en los informes redactados.

De acuerdo con el artículo 90.6 de la Ley 2/2006

de  Suelo  y  Urbanismo,  el  ayuntamiento,  a  la

vista  del  resultado  de  la  información  pública,

procederá a la aprobación provisional  del  plan

general con las modificaciones que procedieran.

No  obstante,  si  las  citadas  modificaciones

significasen  un  cambio  sustancial  en  la

ordenación  estructural  inicialmente  prevista,  el

ayuntamiento  acordará  su  nueva  aprobación

inicial  y  la  apertura  de  un  nuevo  período  de

información  pública  previo  a  la  aprobación

provisional.

Además, los artículos 28.1 y 28 2 del  Decreto

46/2020, de 24 de marzo, de regulación de los

procedimientos de aprobación de los planes de

ordenación del territorio y de los instrumentos de

ordenación urbanística, disponen:
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“1.– Jendaurreko informazioaren eta kontsulten

emaitza ikusi ondoren, udalak plan orokorraren

proposamena  egingo  du  plan  hori  behin-

behinean  onesteko  egokitzat  hartzen  diren

aldaketekin. Hala ere, aldaketa horiek hasieran

aurreikusitako  egitura-antolamenduan  aldaketa

handia  egitea  eskatzen  badute,  udalak  berriz

ere hasierako onarpena ematea eta jendaurrean

jartzeko  beste  aldi  bat  irekitzea  erabakiko  du

behin-behineko onarpena eman aurretik. 

2.–  Hiri-antolamenduko  plan  orokorraren

dokumentua  behin-behinean  onetsi  ondoren,

udalak aldi berean igorriko du:

a)  Euskal  Autonomia  Erkidegoko  Lurralde

Antolamendurako  Batzordera,  txostena  egin

dezan hiru hilabeteko epean.”

Horiek  horrela  direla,  Toki  Araubidearen

Oinarriak  arautzen  dituen  1985eko  apirilaren

2ko  7/1985  Legeko  123  i)  artikuluak

agintzenduena  aintzakotzat  hartu  eta

Donostiako Udalbatzak

E R A B A K I   D U

1.-  27.  Poligonoko  Jabeen  eta  Erabiltzaileen

Elkarteak  aurkeztutako  alegazioa  onartzea,

zolatutako  espaloi  bat  egin  beharko  da,  bai

Marrus  Bidean,  bai  Uba  Bidean,  dagoen

galtzadaren gaineko mailarekin. 

2.-  Behin  behineko  onarpena  ematea  Hiria

Antolatzeko  Plan  Orokorreko  Aldaketa

Puntualari,  Alkoleako Parkea (AU “EG.15 Egia)

eta  Martutene  (HE  berria  “MA.09  Martutene”)

transformazio azpiestazioak direla eta.

1.–  En  vista  del  resultado  de  la  información

pública y consultas, el ayuntamiento elaborará la

propuesta del plan general para su aprobación

provisional  con  las  modificaciones  que

procedieran.  No  obstante,  si  las  citadas

modificaciones  significasen  un  cambio

sustancial  en  la  ordenación  estructural

inicialmente prevista,  el ayuntamiento acordará

su nueva aprobación inicial y la apertura de un

nuevo periodo de información pública previo a la

aprobación provisional. 

2.–  Una  vez  aprobado  provisionalmente  el

documento  de  plan  general  de  ordenación

urbana, el  ayuntamiento  lo  remitirá

simultáneamente: 

a) A la Comisión de Ordenación del Territorio del

País  Vasco,  para  la  emisión  de informe en el

plazo máximo de tres meses. 

Visto cuanto antecede y, de conformidad con lo

dispuesto en el artículo 123 i) de la Ley 7/1985

de  2  de  abril,  reguladora  de  las  Bases  del

Régimen Local, el Pleno de este Ayuntamiento

A C U E R D A

1.-  Estimar  la  alegación  presentada  por   la

Asociación  de  Propietarios  y  Usuarios  del

Polígono  27,  añadiendo  que  deberá  de

ejecutarse  una  acera  pavimentada  en

condiciones,  tanto  en  Marrus  Bidea  como  en

Uba Bidea, con nivel por encima de la calzada

existente.

2.-  Aprobar  provisionalmente   la  Modificación

Puntual del Plan General de Ordenación Urbana

referida a las subestaciones de transformación

del  Parque  de  Alkolea  (AU  “EG.15  Egia”)  y

Martutene (nuevo AU MA.09 Martutene).
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Espedientean  dauden  ingurumen  txosten

estrategikoak aurreikusitako neurri  babesle  eta

zuzentzaileak ezarriko dira. 

Behin  betiko  onarpenerako  dokumentu  bat

prestatuko  da,  bertan  txostenetan  jasotako

baldintzak  betez  eta  txosten  hauetan

planteatutako gaiak jaso beharko dira ere.

3.-EAEko  Lurraldearen  Antolamendurako

Batzordeari  bidaltzea  espedientea,  bere

txostena egin dezan hark.

Udalbatzak onar dezan proposatua, Donostian,

zehaztutako datan.

Se  adoptarán  las  medidas  protectoras  y

correctoras establecidas en el informe ambiental

estratégico que obra en el expediente.

De cara a la aprobación definitiva, se redactará

un  documento  que  recoja  las  condiciones

marcadas en los informes y solvente de acuerdo

a los mismos todas las cuestiones planteadas.

3.-  Remitir  el  expediente  a  informe  de  la

Comisión de Ordenación del Territorio del País

Vasco.

Lo  proponen  para  su  adopción  por  el  Pleno

Municipal en  San Sebastián a la fecha indicada.

HIRIGINTZAKO ANTOLAMENDU ETA EXEKUZIOKO ZERBITZU BURUA /

EL JEFE DEL SERVICIO JURÍDICO ADMINISTRATIVO DE ORDENACIÓN Y EJECUCIÓN 

Izpta. / Fdo.: Jon Mikel Garagarza Roteta

HIRIGINTZA SOSTENGARRIRAKO ZUZENDARIA

EL DIRECTOR DE URBANISMO SOSTENIBLE

Sin. / Fdo.: Juan Antonio Chavarri Sarasua

HIRIGINTZA PLANGINTZA ETA ETXEBIZITZAKO ZINEGOTZI ORDEZKARIA

LA CONCEJALA DELEGADA DE PLANIFICACIÓN URBANÍSTICA Y VIVIENDA

Sin. / Fdo.: Miren Nekane Arzallus Iturriza”

Eztabaida hasita, Nekane Arzallus Iturriza andreak, Victor Lasa Briz jaunak, Vanessa Vélez de Pablos

andreak eta Rikardo Burutaran Ferré jaunak parte hartu dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan

jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/las señores/as D.ª Nekane Arzallus Iturriza, D.

Victor Lasa Briz, D.ª  Vanessa Vélez de Pablos y D. Rikardo Burutaran Ferré,  en los términos que

resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

ONARTUA.

QUORUMA.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

APROBADA.

QUORUM.
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GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  14 – (9)  EAJ/PNV,  (5)

PSE-EE.

AURKAKO BOTOAK:  13 –  (8)  EH BILDU,

(3) PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

ABSTENTZIOAK: 0.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 14 – (9) EAJ/PNV, (5) PSE-

EE.

VOTOS EN CONTRA: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

ABSTENCIONES: 0.

---------------

KONTRATAZIOAREN KONTROLERAKO ETA

JARRAIPENERAKO BATZORDE BEREZIA

COMISIÓN ESPECIAL DE CONTROL Y

SEGUIMIENTO DE LA CONTRATACIÓN

5. 2023ko ekitaldiari dagokion oroitidazkiaren

berri ematea.

5. Dar cuenta de la Memoria correspondiente

al ejercicio 2023.

“UDALBATZARI

Udalbatzaren Organo Araudiko IX. Tituluak eta,

bereziki,  VI.  Kapituluak  arautzen  dute

Kontratazioa Kontrolatzeko eta Jakitun Egoteko

Batzorde Berezia.

Batzorde  berezi  hori  dugu  udal  Administrazio

osoaren kontratu bidezko jarduera kontrolatzeko

eta zaintzeko organoa,  hau da,  barne hartzen

ditu  Udala  bera,  erakunde  autonomoak,

udalaren enpresa erakunde guztiak  eta  osorik

udalarenak diren baltzu publikoak, eta helburu

du kontratazioan publizitatea, lehia mugagabea,

objektibotasuna,  gardentasuna  eta

eraginkortasuna bermatzea. 

Batzordeak  2008ko  otsailaren  5eko  bilkuran

legealdi osorako funtzionamendu arauak onartu

zituen,  eta  urteko  oroitidazkiari  dagokionez,

edukia,  aldizkakotasuna,  lanketa  eta

izapidetzea. 

Aipatu  arauen  ondorioz,  batzordeburuak

“AL EXCMO. AYUNTAMIENTO PLENO

El Reglamento Orgánico del Pleno regula en su

Titulo IX las Comisiones del Pleno y de modo

especifico  en  el  Capítulo  VI  la  Comisión

Especial  de  Control  y  Seguimiento  de  la

Contratación.

La Comisión Especial es el Órgano de control y

vigilancia de la actividad contractual de toda la

Administración  Municipal,  es  decir,

Ayuntamiento,  Organismos  Autónomos,

Entidades Públicas Empresariales y Sociedades

Públicas  y  tiene  por  finalidad  garantizar  la

publicidad,  libre  concurrencia,  objetividad,

transparencia y eficacia de la contratación.

La  Comisión,  en  sesión  celebrada  el  5  de

febrero  de  2008,  aprobó  sus  Normas  de

Funcionamiento  para  toda  la  Legislatura  y  en

relación  con  la  Memoria  Anual  su  contenido,

periodicidad, elaboración y tramitación.

De  conformidad  con  dichas  Normas,  el
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oroitidazkia  onarkizun  bidaliko  dio  Batzordeari

dokumentuak  jasotzen  duenaren  hurrengo

ekitaldiko lehen hiruhilekoan.

Batzordeak  onarturiko  oroitidazkiaren  jakitun

jarriko dute Donostiako Gobernu Batzarra.

Oroitidazkia;  eta  halakorik  egonez  gero,

gogoetak  eta  hobetze  proposamenak;

Udalbatzari  bidaliko  diote,  jakitun  jartzeko

asmoz.

Batzordeak  2024ko  martxoaren  26ko  bilkuran

2023ko Ekitaldiko Oroitidazkia onartu zuen, aho

batez,  osagai  dituela  aipatu  ekitaldian

kontrolaturiko kontratuen analisia. 

Horiek  horrela  direla,  Batzordeak  onartutako

memoria  horren  berri  Gobernu  Batzarrari  eta

Udalbatzari eman behar zaio.

Azaldutakoagatik:

Batzordeak  2023ko  ekitaldiari  dagokionez

onartutako Memoriaren berri eman da. Memoria

horretan  Donostiako  Udalaren  Tokiko  Sektore

Publikoaren  Kontratazioaren  Kontrol  eta

Jarraipenerako  Batzorde  Bereziak  egindako

jarduketak jasotzen dira. Batzorde hori  Udalak

berak,  haren  erakunde  autonomoek,  enpresa-

erakunde publikoek eta udal-sozietate publikoek

osatzen dute.

Presidente  elevará  la  Memoria,  para  su

aprobación,  a  la  Comisión  dentro  del  primer

trimestre del ejercicio siguiente al que se refiere.

De  la  Memoria  aprobada  por  la  Comisión  se

dará cuenta a la Junta de Gobierno Local.

La  Memoria  conteniendo,  en  su  caso,

consideraciones  y  propuestas  de  mejora,  se

elevará  al  Ayuntamiento  Pleno  para  su

conocimiento.

La Comisión, en sesión celebrada el día 26 de

marzo de 2024, ha aprobado por unanimidad la

Memoria  correspondiente  al  Ejercicio  2023

comprensiva del análisis de los contratos objeto

de control del citado ejercicio. 

Conforme  a  lo  indicado,  de  la  Memoria

aprobada en la Comisión debe darse cuenta a

la Junta de Gobierno Local  y al Ayuntamiento

Pleno. Por lo expuesto:

Se da cuenta de la Memoria  aprobada por  la

Comisión correspondiente al Ejercicio 2023 en

la  que  se  recogen  las  actuaciones  realizadas

por  la  Comisión  Especial  de  Control  y

Seguimiento  de  la  Contratación  del  Sector

Público  Local  del  Ayuntamiento  de  San

Sebastián integrado por el propio Ayuntamiento,

sus  Organismos  Autónomos,  sus  Entidades

Publicas  Empresariales  y  las  Sociedades

Públicas Municipales. 

Izpta.: Charo García

Udalaren Barruko Kontrolaren 

Arduradun Kudeatzailea

Izpta.: RICARDO BURUTARAN

19



AKTA 17 ACTA 17
2024KO MAIATZAK 30 30 DE MAYO DE 2024

Kontratazioa Kontrolatzeko eta Jakitun Egoteko Batzorde Bereziaren Burua.

Presidente de la Comisión Especial de Control y Seguimiento de la Contratación”.

Eztabaida hasita, Rikardo Burutaran Ferré jaunak, Arantza Gonzalez Garcia andreak, Vanessa Vélez

de Pablos andreak, Jabier Vitoria Roma jaunak eta Kerman Orbegozo Uribe jaunak parte hartu dute

puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/las señores/as  D. Rikardo Burutaran Ferré,  D.ª

Arantza González García, D.ª Vanessa Vélez de Pablos, D. Jabier Vitoria Roma y D. Kerman Orbegozo

Uribe, en los términos que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

JAKINEAN.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

ENTERADO.

---------------

II

INFORMAZIO, SUSTAPEN ETA KONTROLA

II

INFORMACIÓN, IMPULSO Y CONTROL

II.1

MOZIO ARRUNTAK

II.1

MOCIONES ORDINARIAS

6.  Mozio  arrunta,  PP  taldeak  aurkeztua,

Iberdrolak  Kontxa  pasealekuan  duen

transformazio-zentroari buruzkoa.

6. Moción ordinaria, presentada por el grupo

PP,  sobre  el  centro  de  transformación  de

Iberdrola en el Paseo de la Concha.

“Borja  Corominas  Fisas  Talde  Popularreko

zinegotziak,  Udalbatzaren  Organo  Araudiaren

98.  artikulua  oinarri,  Iberdrolak  Kontxa

pasealekuan  duen  transformazio-zentroari

buruzko  honako  MOZIO  ARRUNT  hau

aurkezten du, Udalbatzan azter dadin.

“Borja  Corominas  Fisas  Concejal  del  Grupo

Popular, al  amparo  del  artículo  98  del

Reglamento  Orgánico  del  Pleno,  presenta  la

siguiente MOCIÓN ORDINARIA para su debate

en el Pleno, sobre centro de transformación de

Iberdrola en el Paseo de la Concha.

20



AKTA 17 ACTA 17
2024KO MAIATZAK 30 30 DE MAYO DE 2024

JUSTIFIKAZIOA

Hilabete  asko  igaro  dira  Kontxa  pasealekutik

Donostiako  erdialdera  sartzeko  bi  erreietako

bat itxi zenetik. A priori, obrak ez zuen iraupen

handirik  izango,  baina,  azkenean,  «oztopo»

bihurtu da zirkulazioaren garapen normalerako.

Talde  honek  apirilean  egindako

interpelazioaren  ondoren,  atzerako

hondeamakina  batek  lanen  bat  egin  zuen

Kontxako  pasealekuko  puntu  horretan,  baina

ez  du  gauza  handirik  konpondu:  eremuak

hesituta jarraitzen du, eta erreia, moztuta.

Gure  ustez,  onartezina  da  Udalak  baimena

ematea hirira sartzeko erabiltzen den errei bat

hilabetetan erabili ezinik egoteko, ezertan esku

hartu gabe eta arazoaren erantzuleak arazoa

konpontzera behartu gabe.

Donostiarrak  nekatuta  daude  Donostian

dagoen  zirkulazio-kaosa  dela-eta,  egunero

sufritzen  dutenak.  Gure  hirian  joan-etorriak

egitea  gero  eta  zailagoa  da,  eta  eragin

negatiboa  du  egoiliarren  eta  bisitarien  bizi-

kalitatean. Horrez gain, Kontxako pasealekuan

gertatzen ari dena bezalako egoeretan arduraz

eta  presaz  ez  jokatzeak  egoera  larriagotzen

du.

Horregatik,  talde  honek  honako  mozio  arrunt

hau aurkezten du:

MOZIO ARRUNTA

1. Donostiako Udalbatzak hertsatuki  eskatzen

JUSTIFICACIÓN

Han  pasado  ya  muchos  meses  desde  que  se

cerrara  uno  de  los  dos  carriles  de  acceso  al

centro  de  San  Sebastián  por  el  Paseo  de  la

Concha. Lo que a priori parecía una obra que no

duraría  mucho  se  ha  convertido  en  un

“obstáculo”  para  el  normal  desarrollo  de  la

circulación.

Tras la interpelación presentada por este grupo

el  pasado  mes  de  abril,   una  retroexcavadora

hizo algún trabajo en este punto del Paseo de la

Concha, que no ha servido para mucho, la zona

sigue vallada y el carril cortado.

Desde nuestro punto de vista es inadmisible que

el Ayuntamiento permita que un carril de tráfico,

de acceso a la  ciudad, esté inutilizado durante

meses sin tomar cartas en el asunto y sin obligar

a  los  responsables  de  este  corte  a  que

solucionen el problema.

Los  donostiarras  están  cansados  del  caos

circulatorio que existe en San Sebastián y que

sufren a diario. La movilidad en nuestra ciudad

se complica cada día  y afecta negativamente a

la calidad de vida de los residentes y visitantes y

no  actuar  con  diligencia  y  premura  en

situaciones como la que se está produciendo en

el Paseo de la Concha agrava la situación.

Esta es la razón por la que este grupo presenta

la siguiente

MOCIÓN ORDINARIA

1.  El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián
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dio Iberdrolari hilabeteko epean konpon ditzala

Kontxako pasealekuan dagoen transformazio-

zentroaren  arazo  teknikoak,  kale  horretako

ibilgailu-trafikoari larriki  eragiten baitiote, hirira

sartzeko errei bat erabil ezinik dagoelako.

2.  Donostiako Udalbatzak hertsatuki  eskatzen

dio  Iberdrolari  beharrezko  segurtasun-neurri

guztiak  har  ditzala  Kontxako  pasealekuan

dagoen  transformazio-zentroaren  instalazioak

etorkizunean Donostiara  sartzeko zirkulazioko

bi erreietako bat baliogabetu ez dezan.

Donostia, 2024ko maiatzaren 10a

Borja Corominas Fisas,

PP udal taldeko bozeramailea”

insta a  Iberdrola a que en el plazo de un mes

arregle  los  problemas  técnicos  del  centro  de

transformación  ubicado  en  el  Paseo  de  la

Concha  y  que  están  afectando  seriamente  al

tráfico rodado de esta calle al estar inutilizado un

carril de entrada a la ciudad.

2.  El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta a Iberdrola a que adopte todas las medidas

de seguridad necesarias para que la instalación

del  centro  de  transformación  ubicado  en  el

Paseo de la Concha no inutilice a futuro uno de

los  dos  carril  de  circulación  de  entrada a  San

Sebastián.

San Sebastián, a 10 de mayo de 2024

Borja Corominas Fisas

Portavoz del Grupo PP”

Eztabaida hasita, Borja Corominas Fisas jaunak, Victor Lasa Briz jaunak eta Carlos García Hernández

jaunak parte hartu dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena

adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/as señores/as D. Borja Corominas Fisas, D. Victor

Lasa Briz y D.  Carlos García Hernández, en los términos que resultan de la grabación de la sesión

incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.

---------------
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7. Mozio arrunta, PP taldeak aurkeztua, ETSri

buruzkoa.

7. Moción ordinaria, presentada por el grupo

PP, sobre ETS.

“Borja  Corominas  Fisas,  Talde  Popularreko

bozeramaileak, Udalbatzaren Organo Araudiaren

98.  artikulua  oinarri,  ETSri  buruzko  MOZIO

ARRUNT  hau  aurkezten  du,  Udalbatzan

eztabaidatu dadin.

JUSTIFIKAZIOA

Euskal  Trenbidea  Sarea  (ETS),  Eusko

Jaurlaritzaren mendeko enpresa publikoa da, eta

Donostiako topoaren saihesbideko obren eta hiri

osoko beste lan askoren arduraduna da.

ETSk  bi  urte  hauetan  erakutsi  duen  jarrera

harrigarria  izan  da,  kontu  askorengatik.

Herritarrek, bai eta Udalak berak ere, jakin zuten

San Martin kalea itxi zutela ETSk argitaratutako

prentsa-ohar baten bidez.

Modu  berean  jakin  genuen  Eusko  Jaurlaritzak

Easoko  trenbide-zabaltzarako  pentsatuta  duen

proiektuaren berri;  izan ere,  ETSk  panfleto  bat

banatu zuen Donostiako bizilagunen buzoietan,

inguru  horretan  dauden  berdegune  eskasak

suntsituko zituen proiektu baten onurak azalduz.

Duela  gutxi,  ETSk  Zorroagagañera  igotzeko

bidea itxi zuen, bizilagunei eta Udalari jakinarazi

gabe. Horrek ondoez handia sortu zuen, eta Aita

Donostia  plazaren  inguruan,  Anoetako

estadioaren  aurrean,  izandako  gorabeheren

eragin negatiboa areagotu zuen.

Hori  dela-eta,  honako  mozio  arrunt  hau

aurkezten dugu:

“Borja  Corominas  Fisas,  Portavoz  del  Grupo

Popular, al  amparo  del  artículo  98  del

Reglamento  Orgánico  del  Pleno,  presenta  la

siguiente MOCIÓN ORDINARIA para su debate

en el Pleno, sobre ETS

JUSTIFICACIÓN

Euskal Trenbidea Sarea (ETS), es la empresa

pública  dependiente  del  Gobierno  Vasco

responsable  de  las  obras  de  la  variante  del

Topo en San Sebastián y de muchas otras por

toda la ciudad.

La actitud de ETS durante estos años ha sido

sorprendente  en  muchos  extremos.  Los

ciudadanos,  al  igual  que  el  propio

Ayuntamiento,  se  enteraron  del  cierre  de  la

calle  San  Martín  por  una  nota  de  prensa

publicada por ETS. 

Nos enteramos, asimismo, del proyecto que el

Gobierno Vasco tiene pensado para la playa de

vías de Easo porque ETS buzoneó un panfleto

a los vecinos y vecinas donostiarras detallando

las bondades de un proyecto que destruía las

pocas zonas verdes que hay en la zona.

Recientemente ETS cortó el acceso al alto de

Zorroaga sin comunicárselo, ni a los vecinos,

ni  al  Ayuntamiento,  generando  un  gran

malestar y aumentando el efecto negativo de

las incidencias en el entorno de la plaza Aita

Donostia frente al estadio de Anoeta.

Por esos motivos, presentamos la siguiente 
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MOZIO ARRUNTA

1.  ETSri  hertsatuki  eskatzen  diogu  Udalari

jakinarazteko,  gutxienez  hilabete  lehenago,

egiten  duen lan  arrunta dela-eta  hirian  sortzen

diren erasan guztiak.

2.  ETSri  hertsatuki  eskatzen  diogu  Udalarekin

koordinatzeko  erasan  horiei  eman  beharreko

erantzuna.

3. ETSri hertsatuki eskatzen diogu egiten dituen

obrek  trafikoan  eta  mugikortasunean  dituzten

erasanak direla-eta, eragindako auzokide guztien

artean  informazio  zehatza  banatuko  dela

finantzatzeko eta bermatzeko.

Donostia, 2024ko maiatzaren 10a

Borja Corominas Fisas,

PP taldeko bozeramaile”

MOCIÓN ORDINARIA

1. Instando a ETS a notificar al Ayuntamiento

con  un  plazo  mínimo  de  un  mes  todas  las

afecciones  que  se  puedan  generar  en  la

ciudad fruto del trabajo ordinario que llevan a

cabo.

2.  Instando  a  ETS  a  coordinar  con  el

Ayuntamiento la respuesta a esas afecciones.

3.  Instando a ETS a financiar y garantizar la

distribución entre todos los vecinos afectados

de información detallada sobre las afecciones

al tráfico y la movilidad de las obras que llevan

a cabo en la ciudad.

San Sebastián, a 10 de Mayo de 2024

Borja Corominas Fisas

Portavoz del Grupo PP”

Eztabaida  hasita,  Borja  Corominas  Fisas  jaunak,  Victor  Lasa  Briz  jaunak,  Ane  Oyarbide  Ochoa

andreak, Garbiñe Alkiza López de Samaniego andreak eta Olatz Yarza Garagorri andreak parte hartu

dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/as señores/as D. Borja Corominas Fisas, D. Victor

Lasa  Briz, D.ª  Ane  Oyarbide  Ochoa,  D.ª  Garbiñe  Alkiza  López  de  Samaniego  y  D.ª  Olatz  Yarza

Garagorri, en los términos que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.
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---------------

II.2

KONTROL MOZIOAK

II.2

MOCIONES DE CONTROL

II.2.1.  Kontrol mozioa, Elkarrekin Donostia eta

EH  BILDU  taldeek  batera  aurkeztua, udal-

zentroak garbitzeko kontratuari buruzkoa.

II.2.1.  Moción  de  control,  presentada

conjuntamente  por  los  Grupos  Elkarrekin

Donostia y  EH BILDU, sobre el contrato de

limpieza de centros municipales.

“Arantza  González  García  Elkarrekin  Donostia

Udaleko  talde  mistoko  zinegotziak  eta  Jabi

Vitoria  Roma  EH  Bildu  taldeko  zinegotziak,

Udalbatzaren  Organo  Araudiaren  98.  artikulua

oinarri,  KONTROL MOZIO hau aurkezten diote

Gobernantza  Ireki,  Digital  eta  Kolaboratiboko

zinegotzi  López  andreari,  ZERBITZU

OROKORREN  BATZORDEAK  2024-05-20an

egin  zuen  bileran  aurkeztutako  interpelazioen

ondorioz, zentroak garbitzeko kontratua dela-eta.

JUSTIFIKAZIOA

Batzordean esan genuen moduan,  legealdiaren

hasieratik,  zentroak  garbitzeko  kontratuari  (2.

lotea)  buruzko  ekimenak  aurkezten  ari  gara.

Kontratu hori  Gizatzen enpresari duela urtebete

pasatxo esleitu zitzaion.

Kontratu  horren  kudeaketa  ez  da,  inola  ere,

eredugarria  izaten  ari.  Enpresak  kontratuaren

baldintza  ekonomikoak  "hobetzeko"  modua

aurkitu du, lan-prekarizazioaren bidetik. Izan ere,

une honetan,  soldata-eskala bikoitza aplikatzen

ari da lan berbera egiten duten langileen artean;

langileak  bidegabe  kaleratzen  ari  da,  beste

langile  berri  batzuk  kontratatzea  merkeagoa

“Arantza González García, concejala del grupo

municipal  mixto  Elkarrekin  Donostia,  y  Jabi

Vitoria Roma, concejal del grupo EH Bildu, al

amparo del vigente artículo 98 del Reglamento

Orgánico  del  Pleno,  presentan  la  siguiente

MOCIÓN  DE  CONTROL,  derivada  de

interpelaciones a la concejala de Gobernanza

Abierta, Digital y Colaborativa, Sra. López,  en

la  COMISIÓN  DE  SERVICIOS  GENERALES

de 20-05-24, relativa al contrato de limpieza de

centros.

JUSTIFICACIÓN

Tal y como manifestamos en comisión, desde

el inicio de la legislatura llevamos presentando

iniciativas relativas al contrato de limpieza de

centros,  Lote  2,  adjudicado  a  la  empresa

Gizatzen hace algo más de un año.

La  gestión  de  este  contrato  está  siendo  de

todo  menos  ejemplar.  La  empresa  ha

encontrado  la  manera  de  “mejorar”  las

condiciones económicas del contrato por la vía

de la precarización laboral, de manera que en

este momento está aplicando una doble escala

salarial  entre  trabajadoras  que  hacen

exactamente  el  mismo  trabajo;  está
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delako,  eta  eraginkortasun  mugatuko  akordioa

eta probintzia-mailako hitzarmena, ordu-kopurua

handitzeari dagokionez, urratzen ari da. Eta, hori

gutxi  balitz,  orain  hitzarmen  berriaren

negoziazioa  erabiltzen  ari  da  hain  errentagarri

zaion  soldata-eskala  bikoitzari  legezkotasun

itxura emateko. 

Udal  gobernuak  ez luke,  inola  ere,  hori  onartu

behar.  Izan  ere,  baliabide  publikoekin  ezin  da

lan-prekarietatea  sortzen  lagundu.  Udalaren

betebeharra  guztiz  kontrakoa  da:

azpikontratatutako  zerbitzuak  lan-baldintza

duinetan ematen direla bermatzea.

Egoera  horren  ondorioz,  langileek  mobilizazio-

egun  batzuk  antolatu  dituzte,  eta  hilaren  13an

grebari ekin zioten.

Aurreko  guztia  nahikoa  da  udal  gobernuak  ez

luzatzeko  kontratua  Gizatzen  enpresari,  eta

zerbitzua  berriz  azpikontratatzea  erabakitzen

badu, kontratu berriak guztiz itxi behar dio bidea

langileen lan-baldintzak prekarizatzeari.

Batzordean, zinegotzi ordezkariak adierazi zuen

ez ziotela kontratua luzatu nahi egungo enpresa

esleipendunari,  Gizatzeni,  baldin  eta  baldintza-

agiriak  garaiz  prestatuta  baldin  badauzkate.

Dena dela, urtebete baino gehiago igaro da eta,

denbora horretan guztian, enpresaren kudeaketa

oso eskasa izan da, oro har, eta bereziki langileei

ematen  zaien  tratuari  dagokionez,  lehen  esan

dugun bezala.

despidiendo  de  forma  improcedente  a

trabajadoras porque contratar  a otras  nuevas

es  más  barato;  está  incumpliendo  tanto  el

acuerdo de eficacia limitada como el convenio

provincial  en lo  que respecta a la  ampliación

de  horas.  Y  por  si  fuera  poco,  ahora  está

utilizando  la  negociación  del  nuevo convenio

para vestir de legalidad la doble escala salarial

que tan rentable le está saliendo. 

Algo  que  el  gobierno  municipal  no  debería

permitir bajo ningún concepto. Porque con los

recursos  públicos  no  se  puede  contribuir  a

generar  precariedad  laboral.  Su  obligación

debe ser justo lo contrario: garantizar que los

servicios  subcontratados  se  prestan  en

condiciones laborales dignas.

Esta situación ha llevado a las trabajadoras a

convocar varias jornadas de movilizaciones y

una huelga que iniciaron el día 13 pasado.

Todo  lo  anterior  es  más  que  suficiente  para

que  el  gobierno  municipal  no  prorrogue  el

contrato  a  la  empresa  Gizatzen,  y  si  decide

volver a subcontratar el servicio, que el nuevo

contrato  cierre  totalmente  la  puerta  a  la

precarización de las condiciones laborales de

las trabajadoras.

En  la  comisión,  la  concejala  delegada

manifestó  su  voluntad  de  no  prorrogar  el

contrato  a  la  empresa  adjudicataria  actual,

Gizatzen,  si  tienen  los  pliegos  preparados  a

tiempo.  No  obstante,  consideramos  que  ha

pasado ya más de un año en el que la gestión

de esta empresa está siendo muy deficiente,

en general,  y  en lo que tiene que ver con el

trato a las personas trabajadoras en particular,

tal  y  como  ya  hemos  mencionado

anteriormente.
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Onartezina  da  administrazio  publiko  batek

onartzea enpresa pribatu batek lan-prekarietatea

sortzea,  soldata-eskala  bikoitza  aplikatzeko

legeria  bihurritzea  eta  lan-hitzarmenaren

negoziazioa  erabiltzea  eskala  hori  denboran

iraunarazteko,  soldatak  izoztuz  eta  eskala

bikoitzari eutsiz.

Udal  gobernuak  ezin  du  beste  alde  batera

begiratu,  eskura  dituen  tresna  guztiak  erabili

behar  ditu  enpresa  pribatu  batek  emakume

langileen  lan-baldintzekin  negoziorik  egin  ez

dezan −emakume horien zeregina da Donostiako

Udalaren  mendeko  haur-eskolak,  ikastetxeak,

liburutegiak, kultur etxeak eta zahar etxeak garbi

mantentzea−.

Horren  guztiaren  ondorioz,  udal  gobernuak

zerbitzu  horren  zuzeneko  kudeaketa  planteatu

beharko  luke,  egiturazko  zerbitzua  baita  eta

ezinbestekoa  herritar  kalteberenei,  hala  nola

haurrei  eta  adinekoei,  higiene-baldintza  onak

bermatzeko. 

 

 Hori  dela-eta,  kontrol  mozio  hau  aurkezten

dugu:

KONTROL MOZIOA 

1.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio udal gobernuari zentroak garbitzeko Gizatzen

enpresari  esleitutako  kontratua  (2.  LOTEA)  ez

luzatzeko,  langileen  lan-baldintzei  dagokienez

aurrera  eramaten  ari  den  kudeaketa  prekarioa

ikusita.

2.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio  udal  gobernuari  kontratuaren  baldintza-agiri

Es inadmisible que desde una administración

pública  se permita  que una empresa privada

genere  precariedad  laboral,  retuerza  la

legislación  para  aplicar  una  doble  escala

salarial,  y  que  utilice  la  negociación  del

convenio laboral para perpetuarla en el tiempo,

congelando  salarios  y  manteniendo  la  doble

escala salarial.

El gobierno municipal no puede mirar para otro

lado, debe utilizar todos los instrumentos que

tiene  en  su  mano  para  impedir  que  una

empresa  privada  haga  negocio  con  las

condiciones laborales de mujeres trabajadoras,

cuya labor  es  mantener  limpias  las  escuelas

infantiles,  los  centros  escolares,  bibliotecas,

casas  de  cultura  y  hogares  de  personas

jubiladas  dependientes  del  Ayuntamiento  de

Donostia / San Sebastián.

Todo ello debería llevar al gobierno municipal a

plantearse la gestión directa de este servicio,

que  es  estructural  e  imprescindible  para

garantizar unas buenas condiciones higiénicas

a la  población más vulnerable como son niños

y niñas y personas mayores. 

 

 Es por ello, que realizamos la siguiente:

MOCIÓN DE CONTROL 

1. El Pleno del Ayuntamiento de Donostia / San

Sebastián  insta  al  gobierno  municipal  a  no

prorrogar  el  contrato  de  limpieza  de  centros

LOTE 2 con la actual empresa Gizatzen, a  la

vista de la precaria gestión que está llevando a

cabo en relación con las condiciones laborales

de las trabajadoras.

2. El Pleno del Ayuntamiento de Donostia / San

Sebastián insta al gobierno municipal a que en
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berrian,  irizpide  objektiboen  artean,  prezioaz

gain,  beste  batzuk  sartu  eta  baloratzeko,  hala

nola  genero-ikuspegia  eta  enpleguaren

kalitateari  eta egonkortasunari buruzko klausula

sozialak  −lanaldi  partzialak  dituzten  langileei

ordu-kopurua handitzea, adibidez−.

3.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio  udal  gobernuari  zentroak  garbitzeko

zerbitzuaren  lizitazioaren  baldintza-agiri  berriak

(2.  LOTEA)  berma  dezala  enpresa

esleipendunak ez duela soldata-eskala bikoitzik

aplikatuko, ez esplizituki, ez inplizituki.

4. Donostiako Udalbatzak hertsatuki eskatzen dio

udal  gobernuari  lantalde  bat  sortzeko,

legegintzaldi  honetan  eta  aurrekoetan  udal

zentroen  garbiketa-zerbitzuari  dagokionez

onartutako mozioak betetzeko, lan-baldintzak eta

zerbitzuaren kalitatea hobetze aldera.

Donostia, a 24 de mayo de 2024

Jabier Vitoria Roma

EH Bildu udal taldea

Arantza González García

Elkarrekin Donostia talde mistoa”

el nuevo pliego del contrato entre los criterios

objetivos  se  incluyan  y  se  valoren  otros

además  del  precio,  como  pueden  ser  la

perspectiva  de  género  y  la  inclusión  de

cláusulas  sociales  sobre  la  calidad  y  la

estabilidad del  empleo,  como por  ejemplo  la

ampliación de horas para las trabajadoras con

jornadas parciales.

3. El Pleno del Ayuntamiento de Donostia / San

Sebastián insta al gobierno municipal a que el

nuevo pliego de condiciones de licitación del

servicio  de  limpieza  de  centros  LOTE  2

garantice  que  la  empresa  adjudicataria  no

aplicará una doble escala salarial, ni  explícita

ni implícitamente.

4. El Pleno del Ayuntamiento de Donostia / San

Sebastián insta al gobierno municipal a crear

un grupo de trabajo para cumplir las mociones

aprobadas  a  lo  largo  de  esta  legislatura,  y

anteriores,  en  relación  con  el  servicio  de

limpieza  de  centros  municipales,  de  cara  a

efectuar mejoras en las condiciones laborales

y en la calidad del servicio.

Donostia, a 24 de mayo de 2024

Jabier Vitoria Roma

Grupo municipal EH Bildu

Arantza González García

Grupo Mixto Elkarrekin Donostia”

Eztabaida hasita, Arantza González García andreak, Jabier Vitoria Roma jaunak, Jorge Mota Iglesias

jaunak, Ana López Loiarte andreak eta Cristina Lagé Manich andreak parte hartu dute puntu honetan,

Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/las señores/as D.ª  Arantza González García, D.

Jabier Vitoria Roma, D. Jorge Mota Iglesias, Dª. Ana López Loiarte y Dª. Cristina Lagé Manich, en los

términos que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.
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BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADA.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.

---------------

II.2.2.  Kontrol  mozioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua,  Txofre  plazako  lurrazpiko

aparkalekuari buruzkoa.

II.2.2. Moción de control,  presentada por el

grupo  EH  BILDU,  sobre  el  parking

subterráneo de la Plaza del Txofre.

“Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego EH BILDU

udal  taldeko  zinegotziak,  Udalbatzaren  Organo

Araudiko  98.  artikulua  oinarri,  mozio  hau

aurkezten  du,  Udalbatzan  azter  dadin.  Mozioa

2024ko maiatzaren 20an Ogasuneko Batzordean

aztertutako interpelazioaren ondorioa da.

JUSTIFIKAZIOA

Udalak  1977an  esleitu  zuen  Txofre  plazako

ibilgailuentzako lurrazpiko aparkalekua eraiki  eta

ustiatzeko emakida.  Udala  da 462 garaje  plaza

dituen  aparkalekuaren  jabea.  Aparkaleku  horrek

eremuko etxebizitza bloke batzuetako aparkaleku

pribatuak ere baditu, 1.006 plaza. 

2016ko otsailaren 16an amaitu zen aparkalekua

ustiatzeko  kontratuaren  indarraldia,  eta  Tokiko

Gobernu  Batzarrak  erabaki  bat  hartu  zuen,

oraindik  indarrean  dagoen  zerbitzua  ematen

“La concejala del  grupo municipal  EH BILDU,

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego, al amparo

del  artículo  98  del  Reglamento  Orgánico  del

Pleno,  presenta  la  siguiente  moción,  para  su

consideración  en  el  Pleno.  La  moción  es

consecuencia de la interpelación tratada en la

Comisión de Hacienda celebrada el 20 de mayo

de 2024.

JUSTIFICACIÓN

El Ayuntamiento adjudicó en 1977 la concesión

para  la  construcción  y  explotación  de  un

aparcamiento subterráneo para vehículos en la

plaza del Txofre. El aparcamiento, que cuenta

con  462  plazas  de  garaje,  es  propiedad  del

Ayuntamiento.  En  este  aparcamiento  hay

también  plazas  privadas,  pertenecientes  a

varios  bloques  de  viviendas  del  ámbito,  que

suman 1.006 plazas.

El 16 de febrero de 2016 finalizó la vigencia del

contrato de explotación  del  aparcamiento y la

Junta  de  Gobierno  adoptó  un  acuerdo  para

continuar  prestando  el  servicio,  servicio  que
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jarraitzeko. Orain dagoena irregulartasun egoera

bat  da,  eta  argi  dago  egoera  horrekin  amaitu

behar dela eta irtenbide bat bilatu behar dela.

Irregulartasun egoera dela Herri Kontuen Euskal

Epaitegiak ere aipatu zuen 2021eko txostenean.

Donostiako  Udaleko  Ondare  eta  Ekonomia

Kudeaketarako  sailek  ere  aholkatu  zuten,

2020an,  «beharrezkoa  dela  kontratu  berri  bat

lizitatzea lehenbailehen». Lau urte igaro dira, eta

berdin segitzen dugu.

Batzordean  Mugikortasuneko  zinegotziaren  eta

Ogasuneko zinegotziaren hitzak entzun genituen,

baina  ez  genuen  irtenbiderako  berehalako

soluziorik entzun.

Jabeen  elkargoarekin  lan  bat  egin  dela  aipatu

ziguten,  elkargo  horrekin  dituzten  zailtasunak

azaldu  zizkiguten,  egin  beharreko  eraberritze-

lanei buruz ere hitz egin ziguten (jakin baitakigu

aparkalekua  eraberritu  behar  dela)  eta

etorkizunean  egon  litezkeen  aukerei  buruz  ere

bai.

Jakitun  gara  jabeen  elkargoarekin  egon

daitezkeen  arazoez  eta  Txofreko  aparkalekua

zaharkitua geratu dela eta eraberritze lanak behar

dituela.

Baina  orain,  une  honetan,  arazo  larriena  da

irregulartasun  egoera  batean  dagoela

aparkalekua  bera  eta  horrek  ezin  duela  horrela

jarraitu.  Lehenengo  urratsa  izan  behar  da

irregulartasun  egoera  horrekin  amaitzea  Udal

Gobernuak  eta  gerora  bestelako  arazoak

konpontzea  eta  haientzako  irtenbide  egoki  bat

bilatzea.

sigue  actualmente  en  vigor.  Actualmente,  la

situación es irregular.  Está claro que hay que

acabar  con  esta  irregularidad  y  buscar  una

solución.

La  situación  de  irregularidad  fue  mencionada

por el Tribunal Vasco de Cuentas Públicas, en

su  informe  de  2021.  Los  departamentos  de

Patrimonio  y  Gestión  Económica  del

Ayuntamiento  de  San  Sebastián  también

advirtieron, en 2020, de la necesidad de licitar

un nuevo contrato  cuanto antes.  Han pasado

cuatro años, y seguimos igual.

En la comisión, escuchamos las palabras de los

concejales de Movilidad y de Hacienda, pero no

se habló de ninguna solución inmediata para el

caso.

Nos comentaron que se ha hecho un trabajo

con  la  Comunidad  de  Propietarios,  nos

explicaron  las  dificultades  existentes  con  tal

comunidad,  nos  hablaron  también  de  las

reformas a realizar (somos conscientes de que

hay  que  reformar  el  aparcamiento)  y  de  las

posibilidades de futuro.

Somos  conscientes  de  los  problemas  que

pueden  existir  con  la  Comunidad  de

Propietarios  y  de  que  el  aparcamiento  del

Txofre  ha  quedado  obsoleto  y  necesita

reformas.

Pero, actualmente, el  problema más grave es

que  el  aparcamiento  se  encuentra  en  una

situación  de irregularidad,  algo  que no puede

continuar así. El primer paso debe ser poner fin

a esta situación irregular por parte del Gobierno

Municipal  y  solucionar  posteriormente  otros

problemas,  buscando  una  solución  adecuada

para ellos.
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Horiek horrela,  honako hau da behean sinatzen

duen  zinegotziak  aurkeztutako  KONTROL

MOZIOA: 

1.  Donostiako  Udalbatzak  hertsiki  eskatzen  dio

Udal  Gobernuari,  Txofreko  aparkalekuan  egun

dagoen  irregulartasunarekin  amaitzeko,  haren

kudeaketa  bere  gain  har  dezala  gehienez  ere

urtebeteko epean.

Donostian, 2024ko maiatzaren 23an

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego

EH BILDU udal taldeko zinegotzia”.

Por  todo  lo  expuesto,  la  concejala  abajo

firmante presenta la siguiente

MOCIÓN DE CONTROL:

1. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta al Gobierno Municipal a que, en el plazo

máximo de un año, para dar fin a la situación de

irregularidad  en  la  que  se  encuentra

actualmente el aparcamiento del Txofre, asuma

su gestión.

San Sebastián, 23 de mayo de 2024

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego,

concejala del grupo municipal EH BILDU”.

Eztabaida hasita,  Juan Karlos Izagirre Hortelano jaunak,  Arantza González García andreak, Borja

Corominas Fisas jaunak eta Olatz Yarza Garagorri andreak, parte hartu dute puntu honetan, Bilkura

Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/as señores/as D. Juan Karlos Izagirre Hortelano,

D.ª  Arantza González García, D. Borja Corominas Fisas y D.ª Olatz Yarza Garagorri, en los términos

que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO  BOTOAK:  9 –  (7)  EH  BILDU,  (2)

ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 17 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE, (3) PP.

ABSTENTZIOAK:  1  –  EH  BILDU,  PLENO

ARETOAN EZ EGOTEAGATIK.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADA.

MAYORÍA.

VOTOS  A FAVOR:  9 –  (7)  EH BILDU,  (2)

ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 17 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE, (3) PP.

ABSTENCIONES:  1  –  EH  BILDU,  POR

HABERSE AUSENTADO DE LA SALA.

---------------

II.2.3.  Kontrol  mozioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua, Hipika Bidearen inguruan objektuak

II.2.3.  Moción de control, presentada por el

grupo EH BILDU, sobre la falta de inicio de

31



AKTA 17 ACTA 17
2024KO MAIATZAK 30 30 DE MAYO DE 2024

erori  eta/edo  erortzea  konpontzeko  exekuzio

subsidiarioko  prozedurak  ez  hastearen

inguruan.

procedimientos  de  ejecución  subsidiaria

para solventar desprendimientos y/o caídas

de objetos en el entorno de Hipika Bidea.

“Ricardo Burutaran Ferré EH BILDU udal-taldeko

zinegotziak,  Udalbatzaren  Organo  Araudiaren

134.  artikulua  oinarri,  KONTROL MOZIOA hau

aurkezten  du,  Hipika  bide  inguruan  objekturik

aska  edota  eror  ez  dadin  betearazteko

subsidiarioko  prozedurarik  abian  ez  jartzeari

buruzkoa,  Udalbatzan  jorratzeko.  2024ko

maiatzaren  20ean  Lurraldearen  Garapen  eta

Planifikazio  Batzordean  egindako

interpelazioaren ondorioa da kontrol mozio hau.

JUSTIFIKAZIOA

Duela  gutxi  Loiolako  auzora  egindako  bisita

batean,  Hipika  bideko  8.  zenbakitik  16.era

bitartean bizi diren pertsonen ordezkaritza zabal

batekin  biltzeko  aukera  izan  genuen,  eta  han

azaldu ziguten zer-nolako arazoak dituzten.

Besteak  beste,  segurtasun-arazoengatik

mugatutako  bi  espazioren  berri  eman  ziguten.

Horietako  lehenak  Patxillardegi  baserriaren

ondoan  dagoen  bidea  ixten  du.  Baserri  hori

Eraikitako  Hirigintza  Ondarea  Babesteko  Plan

Berezian ageri da, A graduarekin, babes-mailarik

handienarekin,  Euskal  Kultura  Ondarearen

Inbentario  Nagusian  inskribatuta  baitago,

monumentu kategoriarekin.

Hala  eta  guztiz  ere,  baserriaren egoera  fisikoa

eta irudia ez dira monumentu gisa katalogatuta

eta  inbentariatuta  dagoen  eraikin  batek  eduki

beharko  lituzkeenak.  Are  gehiago,  eraikinaren

egungo  egoera  tamalgarria  eta  horrek

hirugarrenei eragin diezaieketen arriskuak direla

“Ricardo  Burutaran  Ferré,  concejal  del  grupo

municipal de EH BILDU, al amparo del artículo

98  del  Reglamento  Orgánico  del  Pleno,

presenta la siguiente MOCIÓN DE CONTROL,

para su tratamiento en Pleno, sobre la falta de

inicio  de  procedimientos  de  ejecución

subsidiaria  para  solventar  desprendimientos

y/o caídas de objetos en el entorno de Hipika

Bidea.  La  moción  es  consecuencia  de  de  la

interpelación  sustanciada  en  la  Comisión  de

Desarrollo  y  Planificación  del  Territorio  el

pasado 20 de mayo de 2024.  

JUSTIFICACIÓN

En una reciente visita al barrio de Loiola tuvimos

ocasión  de  reunirnos  con  una  amplia

representación  de  personas  residentes  en los

números 8 a 16 de Hipika Bidea, en la que nos

explicaron  las  diversas  problemáticas  que

tienen.

Entre ellas, nos dieron cuenta de dos espacios

acotados por diversos problemas de seguridad.

Así, el primero de ellos cierra un camino que se

sitúa  al  lado  del  caserío  Patxillardegi.  Dicho

caserío figura en el PEPPUC con el grado A, el

máximo grado de protección, al estar inscrito en

el  Inventario  General  del  Patrimonio  Cultural

Vasco con la categoría de monumento.

A pesar de ello, la situación física e imagen del

caserío dista mucho de la que debiera requerir

un  edificio  catalogado  e  inventariado  con  la

categoría  de  monumento.  Es  más,  debido  al

lamentable estado y a los riesgos que el actual

estado del mismo pueden implicar a terceros, se
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eta, haren ondotik doan bide publiko bat hesitzea

eta ixtea erabaki zen.

Bestalde,  Hipika  bideko  8.  zenbakitik  16.era

bitarteko etxeen sarreraren  ondoan,  eremu bat

hesituta  dago,  mendi-hegaletik  objektuak

erortzen  direlako.  Hesia  jarri  zenetik  denbora

asko igaro den arren, ez da beharrezko neurririk

hartu  eremuak  berriz  ere  segurtasun-baldintza

egokiak izan ditzan. 

Hirigintza  Jasangarriko  zinegotzi  ordezkariari

horri  buruzko interpelazioa aurkeztu genionean,

eta Patxillardegi baserriaren egoera tamalgarriak

sortutako  egoerari  dagokionez,  erantzun  zigun

hamar  isun  hertsagarri  jarri  zitzaizkiola  eta,

babes-maila handieneko eraikin babestua zenez,

betearazpen subsidiarioa Foru Aldundiko Kultura

Departamentuari dagokiola.

Hala  ere,  dagokion  administrazio-izapidetzea

sustatzeko ardura duen erakundea nor den alde

batera  utzita,  egia  esan,  Udal  Gobernua  ez

litzateke isilik  eta ezer egin gabe geratu behar,

are  gehiago  monumentu-kategoriapean

katalogatutako  eraikin  baten  biziraupena  bera

arriskuan  dagoenean  eta  oinezkoen  sarbidea

erasanda dagoenean, hain zuzen ere eraikinaren

egoeraren  ondorioz  itxi  egin  behar  izan  baita

inguruko  eremua,  oinezkoen  segurtasuna

bermatzeko.

Bestalde,  mendi-hegalari  dagokionez,  jakinarazi

zitzaigun  katastroan  titulartasuna  oso  berriki

aldatu  zela,  publikoa  izatetik  "titulartasun

ezezaguna"  izatera  igaro  baitzen.  Ez  dakigu

zergatik  gertatu  den  aldaketa  hori  eta  zer

administraziok eskatuta sustatu den.

decidió vallar y clausurar, hace mucho tiempo,

un camino público que discurre junto al mismo.

Por otra parte, junto a la entrada de las casas

de Hipika Bidea números 8 a 16,  permanece

igualmente  una  zona  vallada  por  caída  de

objetos  desde la  ladera,  sin que,  a pesar del

tiempo  transcurrido  desde  la  instalación  del

vallado,  se  hayan  tomado  las  medidas

necesarias para devolver a la zona las debidas

condiciones de seguridad. 

Interpelada  al  respecto  la  delegada  de

Urbanismo  Sostenible  y,  con  respecto  a  la

situación  generada  por  el  lamentable  estado

que  presenta  el  caserío  Patxillardegi,  nos

contestó que se le habían impuesto diez multas

coercitivas  y  que,  al  tratarse  de  un  edificio

protegido con el máximo grado de protección, la

ejecución  subsidiaria  le  correspondía  al

Departamento de Cultura de la Diputación Foral.

Sin  embargo,  más  allá  de  quién  sea  la

institución  encargada  de  promover  la

tramitación  administrativa  correspondiente,  lo

cierto es que el equipo de Gobierno Municipal

no  debería  quedar  silente  e  inactivo,  máxime

cuando  se  ve  comprometida  la  propia

pervivencia  de  un  edificio  catalogado  con  la

categoría de monumento y cuando se produce

una afección a un acceso peatonal que, como

consecuencia del  estado de la edificación,  ha

tenido  que  ser  clausurado  para  garantizar  la

seguridad de viandantes.

Por otra parte, en lo que se refiere a la ladera,

se nos informó de que en el catastro se había

cambiado  muy  recientemente  la  titularidad,

pasando  de  pública  a  de  “titularidad

desconocida”.  Desconocemos  cuáles  son  los

motivos por los que se ha producido ese cambio

y  a  instancia  de  qué  administración  se  ha
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Nolanahi  ere,  deigarria  da  administrazio  batek

titulartasun  bati  "uko"  egiten  saiatzea  –hori

justifikatzen  duen  beste  arrazoiren  bat

dagoenean izan ezik– eta are gehiago kontuan

hartuta  mendi-hegal  horretan  esku-hartze  bat

egitea  beharrezkoa  dela  segurtasun-baldintza

egokiak emateko. 

Hori  guztia  dela  eta,  hau  da  nire  KONTROL

MOZIOA:

1.-  Udalbatzak  Udal  Gobernuari  eskatzen  dio

administrazio  eskudunari  eska  diezaiola

administrazio-jarduketa  egokiak  bultza  ditzala,

Patxillardegi baserriak merezi dituen segurtasun-

eta  apaindura-baldintza  berreskura  ditzan,  eta

era  horretan,  horrekin  monumentu  gisa

katalogatutako eraikina behar bezala babestu eta

oinezkoen segurtasuna bermatzeko. 

2.- Era berean, Udal Gobernuari eskatzen zaio,

behar  adina  administrazio-jarduera  abian  jar

ditzala  lehenbailehen,  mendi-hegal  horren

segurtasun-baldintzak  berrezartzeko  eta

instalatutako  behin-behineko  hesi-elementuak

kendu ahal izateko. 

Donostia, 2024ko maiatzaren 23an

Izpta.: Ricardo Burutaran Ferré,

EH BILDU udal taldeko zinegotzia”.

promovido el mismo.

En  cualquier  caso,  resulta  un  tanto  llamativo

que  una  administración trate  de  “renunciar”  a

titularidades, salvo que medie otra causa que lo

justifique,  y  máxime  cuando  esa  ladera  está

necesitada de una intervención para dotarle de

las debidas condiciones de seguridad. 

Por todo ello, el concejal que suscribe presenta

la siguiente MOCIÓN DE CONTROL:

1.- El Pleno del Ayuntamiento insta al Gobierno

Municipal  a  que  solicite  a  la  administración

competente  que  impulse  las  actuaciones

administrativas  pertinentes  para  que  se

devuelva al caserío Patxillardegi a las debidas

condiciones de seguridad y ornato que merece,

preservando  con  ello  una  edificio  catalogado

como monumento, y garantizando la seguridad

de los viandantes. 

2.- Asimismo se insta al Gobierno Municipal a

que,  sin  mayor  demora,  inicie  cuántas

actuaciones  administrativas  resulten  precisas

para  que  se  restablezcan  las  condiciones  de

seguridad de la citada ladera y se puedan retirar

los elementos de vallado provisional instalados.

Donostia, a 23 de mayo de 2024

Fdo.: Ricardo Burutaran Ferré,

concejal del grupo municipal EH BILDU”.

Eztabaida hasita, Rikardo Burutaran Ferré jaunak, Victor Lasa Briz jaunak, Jorge Mota Iglesias jaunak

eta  Nekane Arzallus Iturriza andreak parte hartu dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako

bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.
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Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/la señores/a D.Rikardo Burutaran Ferré, D. Victor

Lasa Briz,  D  Jorge Mota Iglesias y D.ª  Nekane Arzallus Iturriza, en los términos que resultan de la

grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

ONARTUA.

AHO BATEZ.

ABSTENTZIOAK:  1  –  EH  BILDU,  PLENO

ARETOAN EZ EGOTEAGATIK.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

APROBADA.

UNANIMIDAD.

ABSTENCIONES:  1  –  EH  BILDU,  POR

HABERSE AUSENTADO DE LA SALA.

---------------

II.2.4.  Kontrol  mozioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua,  Federico  Garcia  Lorca  kaleko

autobus geltokiari buruzkoa.

II.2.4. Moción de control,  presentada por el

grupo EH BILDU, sobre la parada de autobús

de la calle Federico García Lorca.

“Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego EH BILDU

udal  taldeko  zinegotziak,  Udalbatzaren  Organo

Araudiko  98.  artikulua  oinarri,  mozio  hau

aurkezten  du,  Udalbatzan  azter  dadin.  Mozioa

2024ko  maiatzaren  20an  Gune  Publikoetako

Batzordean aztertutako interpelazioaren ondorioa

da.

JUSTIFIKAZIOA

Federico  Garcia  Lorca  kaleko  2.  zenbakian

autobus  geltoki  bat  dago  ataritik  eta  leihoetatik

metro gutxira. Egun Lurraldebuseko hainbat lineek

erabiltzen dute geltoki hori (UK9, UK10, UK 11 eta

E21  lineak).  Lurraldebuseko  autobusek,  jendea

hartzeaz  gain,  geltokia  erabiltzen  dute  denbora

egiteko edo hortaz, maiz  hainbat autobusek 12-

15 minutuz motorra piztuta mantentzen dute, baita

zirkulazio-erreian ere, eta horrek arazoak sortzen

ditu trafikoan eta bizilagunengan, ezinegona.

“Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego, concejala

del  grupo  municipal  EH  Bildu,  al  amparo  del

artículo 98 del Reglamento Orgánico del Pleno,

presenta  la  siguiente  moción,  para  su

tratamiento en el Pleno. La presente moción es

consecuencia de la interpelación tratada el 20

de mayo de 2024 en la  Comisión de Espacio

Público.

JUSTIFICACIÓN

En  el  número  2  de  la  calle  Federico  Garcia

Lorca, hay una parada de autobuses, a escasos

metros del portal y de las ventanas de la zona.

En  la  actualidad,  son  varias  las  líneas  de

Lurraldebus  que  utilizan  esta  parada  (líneas

UK9,  UK10,  UK11  y  E21).  Los  autobuses  de

Lurraldebus,  además  de  recoger  viajeros,

utilizan la parada para hacer tiempo, por lo que,

a  menudo,  mantienen  encendido  el  motor

durante 12-15 minutos,  incluso en el carril  de

circulación, lo que genera problemas de tráfico y

malestar a los vecinos.
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Baina  Lurraldebuseko  autobusez  gain,  autobus

turistikoek ere geltoki hori erabiltzen dute jendea

uzteko eta jasotzeko. Batzuetan. gainera, gaueko

ordu txikitan ere.

Autobus  geltokian  sortzen  diren  arazoaz  gain,

esan  beharra  dago  errepide  horretako  trafikoa

handia dela egunero eta maiz ez dela araututako

abiadura  errespetatzen;  hortaz,  bertako

bizilagunek  egunero  pairatu  behar  izaten  dute

kutsadura akustikoa eta ingurumenekoa.

Federico  Garcia  Lorca  kaleko  bizilagunak

aspalditik ari dira egoera honen berri ematen eta

hura  salatzen.  Jakin  badakigu  Udalarekin  eta

beste  administrazio  batzuekin  harremana  izan

dutela, baina badirudi orain arte ez zaiola arazoari

irtenbide egokirik eman.

Bizilagunek  pairatzen  duten  egoera  eraman

genuen  batzordera  eta  Mugikortasun  zinegotzi-

ordezkariak  bertan  emandako  erantzunak

nahikoak ez zirela izan iruditu zitzaigun.

Alde  batetik,  autobus  turistikoen  eta  aisiari

lotutako  autobus  pribatuen  gaineko  kontrola

zegoela  esan  arren,  jakitun  gara  autobus

horietako askok ez dutela legea errespetatzen eta

maiz egiten dutela haien geldialdia jendea uzteko

edo  hartzeko  Federico  Garcia  Lorcako  2.

zenbakiko geltokian.

Lurraldebuseko  autobusei  dagokienez,  hainbat

arrazoi eman zizkigun zinegotzi ordezkariak. Jada

eskatua  zutela  Foru  Aldundian,  jada  txostenak

eginak  zituztela,  ez  zela  Udalaren  ardura

erregulaziozko geltokiak kudeatzea...  baina gure

harridurarako  batzordea  egin  eta  ondorengo

egunetan  Mugikortasuneko,  Turismoko  eta

Pero además de los autobuses de Lurraldebus,

los  autobuses  turísticos  también  utilizan  esta

parada  para  dejar  y  recoger  gente.  A veces,

además, lo hacen de madrugada.

Además de este problema que se genera en la

parada de autobuses, hay que señalar que el

tráfico  en esta  carretera  es  intenso todos  los

días  y  que,  con frecuencia,  no  se  respeta  la

velocidad reglamentaria, por lo que el vecindario

se  ve  obligado  a  sufrir  diariamente  las

contaminaciones acústicas y medioambientales.

Los  vecinos  y  vecinas  de  la  calle  Federico

Garcia Lorca llevan tiempo informando de esta

situación, y denunciándola.  Sabemos que han

mantenido contactos con el Ayuntamiento y con

otras administraciones, pero parece que hasta

ahora no se ha dado una solución satisfactoria

al problema.

Trasladamos  a  la  comisión  la  situación  que

soporta el vecindario, pero las respuestas dadas

por  la  concejala  delegada  de  Movilidad  nos

parecieron insuficientes.

Por  un  lado,  aunque se afirma que existe un

control  sobre  los  autobuses  turísticos  y  los

autobuses privados utilizados en el ámbito del

ocio,  somos  conscientes  de  que  muchos  de

ellos  no  respetan  la  ley  y  realizan  con

frecuencia una parada para dejar o recoger al

público en el paseo de Federico Garcia Lorca nº

2.

En cuanto a los autobuses de Lurraldebus, la

concejala  delegada  nos  dio  varias

explicaciones: que ya habían hecho la solicitud

a la Diputación Foral, que ya se habían emitido

los informes precisos, que el Ayuntamiento no

era  el  encargado  de  gestionar  ese  tipo  de

paradas...  pero,  para  nuestra  sorpresa,  días
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Lurralde  Antolaketako  diputatu  Azahara

Dominguezek  bestelako  adierazpenak  egin

zituen.  Adierazpen  horietan  esaten  denez,

Donostiako  Udala  da  hiriburuaren  barruan

autobus-geltokiak  kudeatzeko  eskumena  duen

erakundea  eta orain arte Udalak ez du egungo

egoeraren aurrean inongo alternatibarik eskaini.

Hori  dela  eta,  egoera  hau  konpontzeko,

Mugikortasuneko,  Turismoko  eta  Lurralde

Antolaketako  Departamentutik  Federico  Garcia

Lorca  pasealekurako  batzorde  teknikoa  deitu

dute.

Adierazpen  horiei  erantzunez,  Donostiako

Udaleko  Mugikortasun  eta  Garraio  Jasangarriko

zinegotziak  Foru  Aldundiaren  erreakzioarekin

harrituta dagoela esan du eta hainbat alternatiba

eskaini direla arazo honi irtenbidea bilatzeko.

Ez  da  momentua  administrazio  batek  besteari

kargu  hartzeko;  uste  dugu  badela  garaia  kale

horretan  autobusekin  sortzen  den  arazoari

irtenbidea emateko eta dagokionak bere ardurak

hartzeko.

Horiek horrela,  honako hau da behean sinatzen

duen  zinegotziak  aurkeztutako  KONTROL

MOZIOA: 

1.  Donostiako  Udalbatzak  hertsiki  eskatzen  dio

Udal Gobernuari dagokion txostena egin dezala,

Federico Garcia  Lorcako 2.  zenbakiko  geltokiak

sortzen dituen arazoak jasoko dituena eta geltoki

hori aldatzeko proposamena jasoko duena.

después  de  la  celebración  de la  comisión,  la

diputada  de  Movilidad,  Turismo  y  Ordenación

del  Territorio,  Azahara  Dominguez,  hizo

manifestaciones  en  otro  sentido.  En  dichas

declaraciones,  la  diputada  señaló  que  el

Ayuntamiento  de  San  Sebastián  es  el

organismo competente  para  la  gestión  de  las

paradas  de  autobuses  dentro  de  la  capital  y

que, hasta la fecha, no ha propuesto ninguna

alternativa al problema actual.

Por  ello,  para  solventar  esta  situación,  el

Departamento  de  Movilidad,  Turismo  y

Ordenación  del  Territorio  ha  convocado  una

comisión  técnica  para  solucionar  el  problema

existente en el paseo Federico Garcia Lorca.

En  respuesta  a  estas  declaraciones,  la

concejala de Movilidad y Transporte Sostenible

del  Ayuntamiento  de  San  Sebastián  ha

manifestado su asombro por la reacción de la

Diputación Foral, además de decir que sí que se

han  propuesto  diferentes  alternativas  para

solucionar este problema.

No es el momento de que las administraciones

se pidan cuentas entre sí. Al contrario, creemos

que ya es hora de que se solucione el problema

que generan los autobuses en la citada calle y

de que quien tenga la competencia asuma sus

responsabilidades.

Por  todo  ello,  la  concejala  abajo  firmante

presenta la siguiente

MOCIÓN DE CONTROL:

1. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Gobierno  Municipal  a  que  emita  un

informe  en  el  que  se  recojan  tanto  los

problemas que plantea la parada de Federico

Garcia  Lorca  nº  2  como  la  propuesta  de

modificación de la misma.
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2.   Donostiako Udalbatzak hertsiki  eskatzen dio

Udal  Gobernuari  Federico  Garcia  Lorca

pasealekurako  batzorde  teknikoaren  baitan

Gipuzkoako Foru Aldundiarekin adostasun batera

irits  dadin  Federico  Garcia  Lorca  kaleko  2.

zenbakiko  geltokiaren  arazoari  lehenbailehen

irtenbidea emateko.

Donostian, 2024ko maiatzaren 23an

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego

EH BILDU udal taldeko zinegotzia”.

2.  El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta al Gobierno Municipal a que, en el seno de

la Comisión Técnica para el paseo de Federico

Garcia  Lorca,  se  alcance  un  acuerdo  con  la

Diputación  Foral  de  Gipuzkoa  para  dar  una

pronta  solución  al  problema  de  la  parada  de

dicho paseo.

San Sebastián, 23 de mayo de 2024

Garbiñe Alkiza Lopez de Samaniego,

concejala del grupo municipal EH BILDU”.

Eztabaida hasita, Garbiñe Alkiza López de Samaniego andreak, Victor Lasa Briz jaunak, Jorge Mota

Iglesias jaunak, Ane Oyarbide Ochoa andreak eta Olatz  Yarza Garagorri  andreak parte hartu dute

puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta  la  deliberación,  intervienen  en  este  punto  los/las  señores/as  D.ª  Garbiñe  Alkiza  López  de

Samaniego,  D.  Victor Lasa Briz, D. Jorge Mota Iglesias, D.ª Ane Oyarbide Ochoa y  D.ª  Olatz Yarza

Garagorri, en los términos que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

HALA ESKATU DUTENEZ, BOZKETA PUNTUKA EGITEA ONARTU DA /  PREVIA SOLICITUD, SE

ACCEDE A LA VOTACIÓN POR PUNTOS:

4.  KONTROL MOZIOAREN 1.  PUNTUAREN BOZKETA /  VOTACIÓN DEL PUNTO N.º  1 DE LA

MOCIÓN DE CONTROL N.º 4:

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.
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4.  KONTROL MOZIOAREN 2.  PUNTUAREN BOZKETA /  VOTACIÓN DEL PUNTO N.º  2 DE LA

MOCIÓN DE CONTROL N.º 4:

BOZKETAREN EMAITZA:

ONARTUA.

AHO BATEZ.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

APROBADO.

UNANIMIDAD.

---------------

II.2.5.  Kontrol  mozioa,  PP taldeak  aurkeztua,

Terrazetako Ordenantzari buruzkoa. 

II.2.5. Moción de control,  presentada por el

Grupo PP, sobre ordenanza de terrazas. 

“Borja  Corominas  Fisas  Talde  Popularreko

bozeramaileak, Udalbatzaren Organo Araudiaren

98.  artikulua  oinarri,  KONTROL  MOZIO  hau

aurkezten du, Gune Publikoen Batzordean (Obrak

eta Hiri Zerbitzuak) Terrazei buruzko Ordenantzaz

egindako interpelazioaren ondorioz.

JUSTIFIKAZIOA

2022ko  maiatzean,  arau-proposamen  bat

aurkeztu  genuen  Terrazei  buruzko  Ordenantza

zela-eta, udal araudia COVID osteko erabileren

arabera  eguneratzeko.  Denek  aurkako  botoa

eman  zuten,  baina  alkateak  adierazi  zuen

lantalde  bat  osatu  zuela,  eta  hitz  eman  zuen,

Diario Vasco egunkariaren arabera, 2022ko udan

zirriborro bat aurkeztuko zuela.

2023ko  uztailean,  mozio  bat  aurkeztu  genuen.

Bertan,  Gobernu  Taldeari  eskatu  genion

jakinaraz zitzala lantaldeak ateratako ondorioak;

izan  ere,  suposatzen  zen  bazeramala  urtebete

Ordenantza aldatzeko lanean. PSOEk eta EAJk

aurkako botoa eman zuten.

“Borja  Corominas  Fisas,  Portavoz  del  Grupo

Popular,  al amparo del vigente artículo 98 del

Reglamento  Orgánico  del  Pleno,  presenta  la

siguiente  MOCIÓN  DE  CONTROL,  como

consecuencia de la interpelación presentada en

la  Comisión  de  Espacio  Público,  Obras  y

Servicios  Urbanos  sobre  Ordenanza  de

Terrazas.

JUSTIFICACIÓN

En mayo del 2022 presentamos una iniciativa

de Proposición  Normativa para  la  Ordenanza

de  terrazas,  para  actualizar  la  normativa

municipal a los usos post-covid. Votaron todos

en  contra,  pero  el  Alcalde  aseguró  haber

formado  un  grupo  de  trabajo  y  se

comprometió, según recogió el Diario Vasco, a

presentar un borrador en verano del 2022.

En  julio  del  2023  volvimos  a  presentar  una

moción  pidiendo  al  Equipo  de  Gobierno  que

hiciera públicas las conclusiones del equipo de

trabajo  que,  en  principio,  llevaba  ya  un  año

trabajando en la modificación de la Ordenanza.

El PSOE y el PNV votaron en contra. 
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Ordenantza lehenbailehen onartzeko ere eskatu

genuen. Aldeko botoa eman zuten. Baina, gaur

egun,  oraindik ez dakigu ezer  Terrazei buruzko

Ordenantzaren aldaketari buruz.

Ostalari  eta  bizilagunak  mesprezatzen  dituela

erakusteaz  gain,  hemen  ikusten  dugu  beste

behin ere nola lan egiten duen gobernu-taldeak.

Donostiar guztiekin hartutako konpromisoak sine

die luzatuz.

KONTROL MOZIO hau aurkezten dugu:

1.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio  Gobernu  Taldeari  oposizioko  taldeei

jakinarazteko  Terrazei  buruzko  Ordenantza

aldatzeko ardura duen udal lantaldeak egindako

aurrerapenak.

2.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio  Gobernu  Taldeari  oposizioko  gainerako

taldeei emateko lantaldea osatzen duten kideei

buruzko datuak.

3.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio Gobernu Taldeari lantalde horrek izan dituen

bilera  guztien  zerrenda  aurkezteko,  data  eta

hasiera eta amaiera orduak ere adierazita.

4.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio  Gobernu  Taldeari  bilera  horien  aktak

aurkezteko.

5. Donostiako Udalbatzak hertsatuki eskatzen dio

Gobernu  Taldeari  bere  gain  hartzeko  Terrazei

buruzko Ordenantza berria onartzeko egutegi bat,

2025eko uda baino lehen amaituko dena.

Pedimos  también  que  se  aprobara  la

Ordenanza lo antes posible.  Votaron a favor.

Pero a día de hoy, todavía no sabemos nada

de la modificación de la ordenanza de terrazas

Más  allá  del  desprecio  hacia  hosteleros  y

vecinos,  este  es  un  ejemplo  más  de  cómo

trabaja el equipo de gobierno. Aplazando, sine

die,  compromisos  adquiridos  con  todos  los

donostiarras.

Presentamos  la  siguiente  MOCIÓN  DE

CONTROL

1. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Equipo  de  Gobierno  a poner  en

conocimiento de los grupos de la oposición los

avances  hechos  por  el  grupo  de  trabajo

municipal  encargado  de  la  modificación  de  la

ordenanza de terrazas.

2. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Equipo  de Gobierno a que  facilite al

resto de grupos de la oposición los datos sobre

quienes son los integrantes que conforman el

grupo de trabajo.

3. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Equipo  de Gobierno  a presentar  una

relación  de  todas  las  reuniones,  con  fecha  y

hora de inicio y final, que ha tenido ese grupo

de trabajo.

4. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Equipo  de  Gobierno  a presentar  las

actas de esas reuniones.

5. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Equipo  de  Gobierno  a  Instando   a

asumir un calendario de aprobación de la nueva

ordenanza  de  terrazas  que  culmine  antes  del

verano del 2025.
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Donostia, 2024ko maiatzaren 24a

Borja Corominas Fisas,

Udaleko Talde Popularreko bozeramailea”.

En San Sebastián, a 24 de mayo de 2024

Borja Corominas Fisas 

Portavoz del Grupo Municipal Popular”.

Eztabaida hasita,  Borja Corominas Fisas jaunak,  Victor Lasa Briz jaunak,  Carlos García Hernández

jaunak eta Jabier Vitoria Roma jaunak parte hartu dute puntu honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako

bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los señores D. Borja Corominas Fisas, D. Victor Lasa

Briz, D. Carlos García Hernández y D. Jabier Vitoria Roma, en los términos que resultan de la grabación

de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADA.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.

---------------

II.2.7.  Kontrol  mozioa,  EH  BILDU  Taldeak

aurkeztua, Hipika Bidean sortzen diren trafiko

arazoei buruzkoa.

II.2.7. Moción de control,  presentada por el

Grupo  EH BILDU,  sobre  los  problemas  de

tráfico en el Camino de la Hípica.

“Juan Karlos Izagirre Hortelanok, EH BILDU udal

taldeko  zinegotziak,  Udalbatzaren  Organo

Araudiko  98.  artikulua  oinarri,  mozio  hau

aurkezten  du,  Udalbatzan  azter  dadin.  Mozioa

2024ko  maiatzaren  20an  Gune  Publikoetako

Batzordean aztertutako interpelazioaren ondorioa

da.

“Juan  Karlos  Izagirre  Hortelano,  concejal  del

Grupo  Municipal  EH  BILDU,  al  amparo  del

artículo 98 del Reglamento Orgánico del Pleno,

presenta  la  siguiente  moción  para  su

consideración  en  el  Pleno.  La  moción  es

consecuencia de la interpelación analizada en la

Comisión de Espacios Públicos el 20 de mayo

de 2024.
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JUSTIFIKAZIOA

Loiolako Hipika Bide aldean arazo larriak dituzte

irisgarritasun  aldetik,  bai  oinezkoentzat  bai

ibilgailuentzat.  Eskatua  dute  aspaldi  igogailua,

errepide  zati  hori  oinez  egin  behar  ez  izateko,

baina ez dute horri buruz erantzunik jaso.

Errepidea, Hipika Bideko 8-16 zenbakien parean,

oso estua da,  eta gainera oinezkoek errepidea

ibilgailuekin partekatu behar dute, ezinbestez, ez

dagoelako beste aukerarik etxeetara igotzeko.

Horrek  guztiak  arriskua  egoera  sortzen  du

oinezkoentzat  eta  kotxeentzat  (ez  dira  bi  kotxe

kabitzen  errepidean,  are  gutxiago  kamioiak

badabiltza).  Karga  handiko  kamioiak  etengabe

gabe  pasatzen  baitira,  eta  arazoak  biderkatzen

dira. Dirudienez, Martutene aldera dagoen harrobi

batera doazen eta handik datozen kamioiak dira

gehienak.

Honi  guztiari  buruz  galdetu  genuen  batzordean

eta  hiru  kontu  aipatu  zizkigun  zinegotzi

ordezkariak.

Lehenik,  eremuaren  jabetza.  Jabetzari

dagokionez, pribatua dela esan zigun zinegotziak.

Baieztapena  zalantzazkoa  da,  gutxienez,

errepideak erabilera publikoa baitu. Eta nolanahi

ere,  Udalaren  eginkizuna  da  oinezkoen

segurtasuna bermatzea. 

Bigarrenik,  harrobira  bideratzen  diren

kamioientzako  sarrera  bakarra  hori  dela  aipatu

ziguten batzordean, ez dagoela beste sarrerarik.

Hori  bai,  irail  aldean,  Renfeko  lanak  direla-eta,

bestelako  alternatiba  bat  bilatu  beharko  zaiela

JUSTIFICACIÓN

La  zona  del  Camino  de  Hípica  de  Loiola

presenta  graves  problemas  de  accesibilidad,

tanto  para  peatones  como para  vehículos.  El

vecindario  ha  solicitado  hace  tiempo  la

instalación de un ascensor, para no tener que

hacer a pie ese tramo de carretera, pero no ha

recibido respuesta al respecto.

La carretera, a la altura de los números 8-16 del

Camino de Hípica, es muy estrecha y, además,

los  peatones  tienen  que  compartirla

obligatoriamente con los vehículos,  porque no

hay otra posibilidad de alcanzar el lugar donde

están las viviendas.

Todo ello genera una situación de riesgo para

peatones y vehículos (no caben dos vehículos a

la vez en la carretera, mucho menos si se trata

de camiones). Los camiones que llevan grandes

cargas  pasan  constantemente,  por  lo  que  se

multiplican los problemas. Al parecer, la mayoría

son camiones que van y vienen de una cantera

que hay en la zona de Martutene.

En la comisión, preguntamos sobre todos estos

problemas, y la persona que ocupa la concejalía

delegada se refirió a tres cuestiones.

En primer lugar, la propiedad del ámbito. Según

manifestó, la  propiedad  es  privada.  Esta

afirmación es, cuando menos, dudosa, porque

la carretera es de uso público. Y en todo caso,

corresponde  al  Ayuntamiento  garantizar  la

seguridad de los peatones.

En segundo lugar,  en la comisión nos dijeron

que esta es la única entrada para los camiones

que se dirigen a la  cantera,  que no hay otra.

Eso sí,  en septiembre, debido a las obras de

Renfe, habrá que buscar una alternativa a estos
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kamioi  horiei.  Bertakoek  diotenez,  beste

sarrera/irteera  bat  erabili  izan  da,  Martutene

aldera, eta oraingo kamioi-fluxua ez dela aurretik

eman. Edozein kasutan, soluzioa bilatu behar da

egoera arriskutsu hau saihesteko.

Hirugarrenik, igogailuari dagokionez. Igogailu hori

ez  dagoela  gaur  egun mugikortasun bertikaleko

plan zuzendarian, baina HAPOren lanketan plan

hori berrikusi behar denez, bertan sartzeko aukera

aztertu daitekeela.

Esanak  esandakoak  ere,  errepide  horretan

dagoen  autoen  erabilera  eta  pisu  handiko

kamioien  joan  etorria  direla  eta,  ezinbestekoa

ikusten  dugu  neurriak  hartzea  bizilagunen

segurtasuna bermatzeko.

Horiek horrela,  honako hau da behean sinatzen

duen  zinegotziak  aurkeztutako  KONTROL

MOZIOA: 

1.  Donostiako  Udalbatzak  hertsiki  eskatzen  dio

Udal  Gobernuari  hartu  beharreko  neurriak

hartzeko  Hipika  Bideko  abiadura  moteltzeko,

kamioien  joan-etorriak  mugatzeko  eta

oinezkoentzako espaloia seguru egiteko.

2.  Donostiako  Udalbatzak  hertsiki  eskatzen  dio

Udal  Gobernuari  etorkizunean  egin  behar  den

Mugikortasun  Bertikaleko  Plan  Zuzendarian

Hipika Bideko etxeetarako igogailua sartzeko.

Donostian, 2024ko maiatzaren 24an

Juan Karlos Izagirre Hortelano

EH BILDU udal taldeko zinegotzia”

camiones. Los habitantes de la zona dicen que

se ha utilizado otra entrada/salida, para ir hacia

Martutene, y que el flujo de camiones actual no

se  daba  antes.  En  cualquier  caso,  hay  que

buscar una solución para evitar esta peligrosa

situación.

En  tercer  lugar,  está  el  tema  del  ascensor,

posibilidad que no está actualmente incluida en

el  Plan  Director  de  Movilidad  Vertical.  Sin

embargo,  como en  la  elaboración  del  PGOU

hay que revisar dicho plan, se puede estudiar su

inclusión en el mismo.

Dicho esto, la utilización de esta carretera por

los  coches y el tránsito de camiones de gran

peso  hacen  imprescindible  la  adopción  de

medidas  que  garanticen  la  seguridad  de  los

vecinos.

Por todo lo expuesto, el concejal abajo firmante

presenta la siguiente MOCIÓN DE CONTROL:

1. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Gobierno  Municipal  a  adoptar  las

medidas  necesarias  para  que  se  reduzca  la

velocidad en el Camino de Hípica, para que se

limite  el  tránsito  de  camiones  y  para  que  la

acera peatonal sea segura.

2. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta al Gobierno Municipal a incluir, en el futuro

Plan Director de Movilidad Vertical, un ascensor

para las viviendas del Camino de Hípica.

San Sebastián, 24 de mayo de 2024

Juan Karlos Izagirre Hortelano,

concejal del grupo municipal EH BILDU”
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Eztabaida hasita,  Juan Karlos Izagirre Hortelano jaunak, Victor Lasa Briz jaunak, Jorge Mota Iglesias

jaunak  eta  Olatz  Yarza  Garagorri  andreak  parte  hartu  dute  puntu  honetan,  Bilkura  Egunerokoan

jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/la señores/a D. Juan Karlos Izagirre Hortelano, D.

Victor Lasa Briz, D. Jorge Mota Iglesias y D.ª Olatz Yarza Garagorri, en los términos que resultan de la

grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK: 0.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADA.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 13 – (8) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES: 0.

 ---------------

II.2.8.  Kontrol  mozioa,  EH  BILDU  taldeak

aurkeztua,  maiatzaren  5ean  jazotako  eraso

matxistaren aurrean protokoloa ez aktibatzeari

buruzkoa.

II.2.8. Moción de control,  presentada por el

Grupo EH BILDU, sobre la no activación del

protocolo ante la agresión machista ocurrida

el 5 de mayo.

“Izar  Hernando  Ibero  EH  BILDU  udal  taldeko

zinegotziak,  Udalbatzaren  Organo  Araudiko  98.

artikulua  oinarri,  mozio  hau  aurkezten  du,

Udalbatzan  azter  dadin.  Mozioa  2024ko

maiatzaren  20an  Pertsonen  Batzordean

aztertutako interpelazioaren ondorioa da.

JUSTIFIKAZIOA

Maiatzaren 5ean,  igandean,  eraso matxista bat

jazo zen hirian,  Altzan.  Astelehenean  egin  zen

publiko prentsaren bidez, eta notiziak Donostiako

Indarkeria  matxistaren  aurkako  protokoloak

aktibaziorako  aurreikusitako  kasuetako  bat

“La  concejala del  grupo municipal  EH BILDU,

Izar Hernando Ibero, al amparo del artículo 98

del Reglamento Orgánico del Pleno, presenta la

siguiente moción para  su consideración  en el

Pleno.  La  moción  es  consecuencia  de  la

interpelación  tratada  en  la  Comisión  de

Personas el 20 de mayo de 2024.

JUSTIFICACIÓN

El  domingo  5  de  mayo,  se  produjo  una

agresión  machista  en  la  ciudad,  más

concretamente,  en  Altza.  El  hecho  se  hizo

público  el  lunes  por  medio  de  la  prensa,  y

según lo manifestado en la noticia, se trataba
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kontatzen zuen. 

Kontrol mozio honen helburua ez da maiatzaren

5eko  gertakarietan  sakontzea,  ez  eta

xehetasunak  aireratzea ere.  Ustezko indarkeria

matxista  kasu  gisa  definitu  zen  gertaeraren

aurrean  Indarkeria  matxistaren  aurkako

protokoloaren  aktibazio  eza  mahaigaineratzea

eta  horren  aurrean,  aurrera  begirako

konpromisoak hartzea baizik.  

Ulertzen dugu protokoloa tresna hutsa dela, inola

ere  ez  helburua.  Indarkeria  matxista  kasuen

aurrean  Donostiako  Udalaren  posizionamendu

politikorako,  eta  bereziki,  erasoa  jaso  duen

pertsonari  eskura  izan  ditzakeen  udal  (edo

bestelako)  zerbitzuen  berri  eman  eta

akonpainamendu  lana  egiteko  jarraibideak

ematen  ditu.  Noski,  protokoloa  tresna  dela

jakinik,  unera  egokien  egokitzeko  malgutasuna

ematen du protokoloak  berak.  Betiere,  edozein

eraso  matxistaren  biktimari  arreta  eskaintzen

zaiola  ziurtatzea  lehenetsi  beharreko  helburua

dela uste dugu, erakundearen erantzun integrala

egituratuz. 

Aipagai dugun kasua Donostian gertatu zen, eta

beraz,  Donostiako  Udalak  bazuen  protokoloa

aktibatzeko  ardura,  eraso  matxistaren  berri

edozein  bideetatik  izanda  ere,  biktima  den

emakumearen  osotasun  fisikoa  arriskuan  jarri

zuen indarkeria kasua izan baitzen. Ez zen hala

gertatu,  “interbentzioa  Ertzaintzarena  izan

zelako”,  edota  kasua “ez  zelako sexu erasoa”,

omen, Batzordean jasotako erantzunen arabera. 

de uno de los casos previstos para activar el

protocolo contra la violencia machista en San

Sebastián.

El  objetivo  de esta  moción  de  control  no  es

profundizar  en los hechos del  5  de  mayo,  ni

airear  los  detalles  relativos  al  caso.  Al

contrario,  nuestra  intención  es  poner  encima

de la mesa la falta de activación del protocolo

contra la violencia machista, ante unos hechos

que  se  definieron  presuntamente  como

violencia  de  este  tipo,  además  de  asumir

compromisos cara al futuro.  

Entendemos  el  protocolo  como  un  mero

instrumento, en ningún caso como un fin. Este

protocolo  aporta  directrices  para  el

posicionamiento  político  del  Ayuntamiento  de

San  Sebastián  ante  casos  de  violencia

machista,  y,  sobre  todo,  para  informar  a  la

persona agredida de los servicios municipales

(u  otros)  a  los  que  puede  tener  acceso,  así

como para  llevar  a  cabo el  acompañamiento

correspondiente.  Evidentemente,  teniendo  en

cuenta que el protocolo es una herramienta, el

mismo  tiene  la  suficiente  flexibilidad  para

adaptarse del mejor modo a cada situación. En

todo  caso,  consideramos  que  asegurar  la

atención  a  la  víctima  de  cualquier  agresión

machista es un objetivo a priorizar, para lo que

se debe estructurar la respuesta integral de la

organización.

El  hecho  que nos  ocupa se  produjo  en  San

Sebastián,  por  lo  que  el  Ayuntamiento  de

nuestra  ciudad  tenía  la  responsabilidad  de

activar el protocolo, independientemente de la

forma en que supo de la agresión machista, ya

que se trató de un caso de violencia que puso

en riesgo la integridad física de la víctima (una

mujer). No fue así porque "quien intervino fue

la Ertzaintza" o porque "no se trataba de una
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Zoritxarrez,  ikusi  dugu  honako  hau  ez  dela

baldintzak eman arren protokoloa behar bezala

aktibatu  ez  den  kasu  bakarra,  eta  horrek

Indarkeria  matxistaren  aurrean  jarduteko

protokoloaren  inguruko  adostasunik  edo

konpromiso  argirik  ez  dagoela  pentsatzera

garamatza.  Kuriosoa,  zalantzarik  gabe,  aipagai

dugun protokoloa 2023ko uztailekoa delako, eta

beraz,  ez  dugu  ulertzen  Udal  Gobernua

konbentzituta  ez  egotea  seinalatzen  diren

urratsekin. 

Edozein  kasutan,  EH  Bildun  uste  dugu  irekita

egon  behar  dugula  protokoloak  beharko

lituzkeen  balizko  hobekuntzak  hausnartzera,

ulertzen  dugulako  horrelako  tresnak  etengabe

zalantzan  jarri  eta  hobetzen  joatekoak  direla.

Betiere,  hausnarketa  horrek  protokoloaz  egin

beharreko urteko txostenean eta horrekin batera

egin  beharreko  analisian  oinarrituta  egon

beharko luke (2023koa egin gabe dago oraindik

ere). 

 

Hori  horrela,  honako  hau  da  behean  sinatzen

duen  zinegotziak  aurkeztutako  KONTROL

MOZIOA: 

Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen  dio  Udal

Gobernuari  protokoloa  aktibatu  dadila

zehaztutako  baldintzak  betetzen  diren  kasu

guztietan,  biktimari  begira  egin  beharreko  lana

lehenetsiz. 

Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen  dio  Udal

Gobernuari  protokoloaren  urteko  txostena  egin

dadila, analisia eta ondorioak zintzoki ateratzeko.

agresión  sexual",  según  las  respuestas

recibidas en la Comisión.

Lamentablemente, hemos detectado que éste

no es el único caso en el que, a pesar de darse

las  condiciones  establecidas,  no  se  ha

activado  adecuadamente  el  protocolo,  lo  que

nos lleva a pensar que no existe un consenso

o  compromiso  claro  sobre  el  protocolo  de

actuación  ante  la  violencia  machista.  Algo

curioso, sin duda, porque el protocolo al  que

nos referimos es de julio de 2023, por lo que

no entendemos que el Gobierno Municipal no

esté todavía convencido de los pasos que se

señalan en él.

En  cualquier  caso,  EH  Bildu  considera  que

debemos  estar  abiertos  a  reflexionar  sobre

posibles  mejoras  del  protocolo,  ya  que

entendemos  que  este  tipo  de  herramientas

deben  cuestionarse  e  ir  mejorando

continuamente.  En  todo  caso,  esta  reflexión

debería estar basada en el informe que debe

elaborarse anualmente sobre el protocolo, así

como en el  análisis  que  debe  acompañar  al

mismo (el de 2023 está pendiente de realizar).

 

Por  todo  ello,  la  concejala  abajo  firmante

presenta la siguiente

MOCIÓN DE CONTROL:

El  Pleno  del  Ayuntamiento  insta  al  Gobierno

Municipal a que active el protocolo en todos los

casos en los que se cumplan las condiciones

establecidas,  priorizando  el  trabajo  con  la

víctima.

El  Pleno  del  Ayuntamiento  insta  al  Gobierno

Municipal  a que se elabore un informe anual

sobre  el  protocolo,  que  permita  obtener  un

análisis y unas conclusiones correctas.
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Donostian, 2024ko maiatzaren 24an

Izar Hernando Ibero

EH BILDU udal taldeko zinegotzia”.

San Sebastián, 24 de mayo de 2024

Izar Hernando Ibero,

concejala del grupo municipal EH BILDU”.

Eztabaida hasita, Izar Hernando Ibero andreak, Arantza González García andreak, Vanessa Vélez de

Pablos andreak, Cristina Lagé Manich andreak eta Martin Ibabe Eceiza jaunak parte hartu dute puntu

honetan, Bilkura Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto el/las señor/as D.ª  Izar Hernando Ibero,  D.ª Arantza

González García, D.ª Vanessa Vélez de Pablos, D.ª Cristina Lagé Manich y D. Martin Ibabe Eceiza, en

los términos que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

BOZKETAREN EMAITZA:

ONARTUA.

AHO BATEZ.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

APROBADA.

UNANIMIDAD.

 ---------------

II.2.9.  Kontrol  mozioa,  PP taldeak  aurkeztua,

Dbuseko hainbat lineatan egindako aldaketen

inguruan.

II.2.9. Moción de control,  presentada por el

Grupo  PP,  sobre  las  diferentes

modificaciones realizadas en diversas líneas

de Dbus.

“Vanesa  Vélez  de  Pablos  Talde  Popularreko

zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi  Organikoaren

98.  artikulua  oinarri,  Dbusen  linea  batzuetan

egindako  aldaketei  buruzko  KONTROL MOZIO

hau aurkezten du,  Gune Publikoen Batzordean

(Obrak  eta  Hiri  Zerbitzuak)  aurkeztutako

interpelazioaren ondorioz.

JUSTIFIKAZIOA

Legegintzaldi  hau  hasi  zenetik,  aldaketa  asko

egin  dira  Dbusen  linea  batzuetan,  udal

“Vanesa Vélez de Pablos, concejal del Grupo

Popular, al amparo del vigente artículo 98 del

Reglamento  Orgánico  del  Pleno,  presenta  la

siguiente  MOCIÓN  DE  CONTROL,  como

consecuencia de la    interpelación presentada

en la Comisión de   Espacio Público, Obras y

Servicios  Urbanos  sobre  las  diferentes

modificaciones  realizadas  en  diversas  líneas

de Dbus.

JUSTIFICACIÓN

Desde que comenzó esta legislatura,  no han

sido  pocas  las  modificaciones  en  diferentes
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gobernuak  arrazoi  desberdinengatik  justifikatu

dituenak. 28., 21., 36., 37., 26., 17., 13., 9., 8.,

14.,  16.,  31.  eta  42.  lineak,  aldatu  dira,  hain

zuzen.

Horiek guztiek eragozpenak eta ondoeza eragin

dizkiete  Donostiako erabiltzaileei,  bai  eta,  kasu

batzuetan,  erabiltzeko  ezintasuna  ere.  Hala,

bada,  joan  den  apirilean,  8  auzo-elkartek  eta

Dbuseko  sindikatu  batek  sinatutako  idazki  bat

jaso genuen korporazioa osatzen dugun alderdi

politiko guztiok. Idazki horretan azaltzen zutenez,

murriztutako zerbitzuak berrezarri eta hobetzeko

eskatu  zioten  Udal  Gobernuari,  eta

Mugikortasuneko  zinegotziak  eta  Auzoetako

zinegotziak EZEZKOA eman zieten.

Azken aste  honetan,  Udalaren eta  Aldundiaren

arteko hizka-mizkaren lekuko izan gara, alderdi

bera  bada  ere  bi  erakundeen  buru.  Izan  ere,

Udal  Gobernuari  ez  zaio  nahikoa  donostiarrei

mugikortasun-arazoak  sortzea;  dirudienez,

gipuzkoar guztiak erasatea dute helburu.

Hiriaren erdialdera ibilgailu gutxiago joatea nahi

dute,  baina  garraio  publikoko  zerbitzu

murritzagoa  eta  okerragoa  ematea  guztiz

inkoherentea  da.  Horregatik,  Udal  Gobernuak,

iaz bezala, erdialderako sarbidea aldez aurretik

abisatu gabe ixten jarraitzen du.

Hori dela-eta, honako interpelazio hau aurkezten

dugu:

KONTROL MOZIOA

1.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio Gobernu Taldeari aldatutako lineen jatorrizko

ibilbidea eta maiztasuna berreskuratzeko, hiriko

líneas  de  Dbus,  justificadas  por  el  gobierno

municipal  por  diferentes  motivos.  Las  líneas

28, 21, 36, 37, 26, 17, 13, 9, 8, 14, 16, 31, 42.

Todas  ellas  causando  inconvenientes  y

malestar e incluso imposibilidad de uso a los

usuarios  donostiarras.  Tanto  es  así,  que,  el

pasado  mes  de  abril,  todos  los  partidos

políticos  que  conformamos  la  corporación

recibimos  un  escrito  firmado  por  8

asociaciones  de  vecinos  y  un  sindicato  de

Dbus.  En  dicho  escrito,  explicaban  que,  tras

haber  solicitado  al  Gobierno  municipal  la

restitución  y  mejora  de  los  servicios

recortados,  habían  obtenido  un  NO  por

respuesta  de la  Concejala  de  Movilidad y  la

Concejala de Barrios.

Esta última semana hemos sido testigos del rifi

rafe entre el Ayuntamiento y la Diputación, con

los  dos  mismos  partidos  al  frente  de  ambas

instituciones, ya que al Gobierno municipal no

le basta con crear problemas de movilidad a

los  donostiarras,  sino  que  parece  que

pretenden afectar a todos los guipuzcoanos.

Pretender disminuir  la  afluencia de coches al

centro de la ciudad pero dar un menor y peor

servicio  de  transporte  público  es  del  todo

incoherente.  Es  por  ello  que  el  Gobierno

Municipal sigue optando, como el año pasado,

por cerrar el acceso al centro sin previo aviso.

Por estos motivos, presentamos las siguiente:

MOCIÓN DE CONTROL

1. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta al Equipo de Gobierno a que recupere el

recorrido original y la frecuencia de las líneas
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ia auzo guztietan eragina baitute.

2.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio  Gobernu  Taldeari  batzorde  bat  sor  dezala

Donostiako mugikortasun-arazoak aztertzeko eta

planifikatzeko.

3.  Donostiako  Udalbatzak  hertsatuki  eskatzen

dio Gobernu Taldeari, Federico Garcia Lorcaren

pasealekuan  Lurraldebusen  autobusek

eragindako  arazoak  konpontzeko,  Amarako

autobus-geltoki  zaharra  prestatzeko,  Federico

Garcia  Lorcaren  pasealekuko  geralekuaren

ordez erabil dadin.

Donostia, 2024ko maiatzaren 24a.

Vanesa Vélez De Pablos,

PP udal taldeko zinegotzia”.

modificadas, que afectan a casi la totalidad de

los barrios de la ciudad.

2. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta  al  Equipo de Gobierno a que cree una

comisión  para  abordar  y  planificar los

problemas de movilidad en San Sebastián.

3. El Pleno del Ayuntamiento de San Sebastián

insta al Equipo de Gobierno a  que para evitar

los problemas ocasionados en Federico García

Lorca  con  los  autobuses  de  Lurraldebus,

habilite  la  antigua  estación  de  autobuses  de

Amara en sustitución de la parada de Federico

García Lorca.

En San Sebastián, a 24 de mayo de 2024

Vanesa Vélez De Pablos

Concejala Grupo Municipal PP”

Eztabaida hasita,  Vanessa Vélez de Pablos andreak,  Victor Lasa Briz jaunak,  Juan Karlos Izagirre

Hortelano  jaunak  eta  Olatz  Yarza  Garagorri  andreak  parte  hartu  dute  puntu  honetan,  Bilkura

Egunerokoan jasotako bileraren grabazioan ageri dena adieraziz.

Abierta la deliberación, intervienen en este punto los/as señores/as D.ª  Vanessa Vélez de Pablos,  D.

Victor Lasa Briz jauna, D. Juan Karlos Izagirre Hortelano, y D.ª Olatz Yarza Garagorri, en los términos

que resultan de la grabación de la sesión incorporada al Diario de Sesiones.

HALA ESKATU DUTENEZ, BOZKETA PUNTUKA EGITEA ONARTU DA /  PREVIA SOLICITUD, SE

ACCEDE A LA VOTACIÓN POR PUNTOS:

9.  KONTROL MOZIOAREN 1.  PUNTUAREN BOZKETA /  VOTACIÓN DEL PUNTO N.º  1 DE LA

MOCIÓN DE CONTROL N.º 9:

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK: 3 – PP.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 3 – PP.
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AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK:  10  –  (7)  EH  BILDU,  (2)

ELKARREKIN  DONOSTIA,  (1)  EH  BILDU,

PLENO ARETOAN EZ EGOTEAGATIK. 

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES:  10  –  (7)  EH  BILDU,  (2)

ELKARREKIN  DONOSTIA,  (1)  EH  BILDU,

POR HABERSE AUSENTADO DE LA SALA.

9 KONTROL MOZIOAREN 2.  PUNTUAREN BOZKETA /  VOTACIÓN DEL PUNTO N.º  2  DE LA

MOCIÓN DE CONTROL N.º 9:

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK:  12 – (7) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

AURKAKO BOTOAK: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENTZIOAK:  1  –  EH  BILDU,  PLENO

ARETOAN EZ EGOTEAGATIK.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 12 – (7) EH BILDU, (3)

PP, (2) ELKARREKIN DONOSTIA.

VOTOS EN CONTRA: 14 – (9) EAJ/PNV, (5)

PSE-EE.

ABSTENCIONES:  1  –  EH  BILDU,  POR

HABERSE AUSENTADO DE LA SALA.

9 KONTROL MOZIOAREN 3.  PUNTUAREN BOZKETA /  VOTACIÓN DEL PUNTO N.º  3  DE LA

MOCIÓN DE CONTROL N.º 9:

BOZKETAREN EMAITZA:

BAZTERTUA.

GEHIENGOA.

ALDEKO BOTOAK: 3 – PP.

AURKAKO BOTOAK: 21 – (9) EAJ/PNV, (7)

EH BILDU, (5) PSE-EE.

ABSTENTZIOAK:  3  -  (2)  ELKARREKIN

DONOSTIA,  (1)  EH  BILDU,  PLENO

ARETOAN EZ EGOTEAGATIK.

RESULTADO DE LA VOTACIÓN:

RECHAZADO.

MAYORÍA.

VOTOS A FAVOR: 3 – PP.

VOTOS EN CONTRA: 21 – (9) EAJ/PNV, (7)

EH BILDU, (5) PSE-EE.

ABSTENCIONES:  3  -  (2)  ELKARREKIN

DONOSTIA, (1) EH BILDU, POR HABERSE

AUSENTADO DE LA SALA.

ETA  BILERAK  BESTE  XEDERIK  EZ

DUENEZ,  LEHENDAKARITZAK,  AKTAKO

LEHEN  ORRIAREN  BURUAN

ADIERAZITAKO  EGUERDIKO  HAMABIAK

ETA  BERROGEITA  HAMAR  AMAITUTZAT

Y  NO  SIENDO  OTRO  EL  OBJETO  DE  LA

SESIÓN,  LA  PRESIDENCIA  LA  DECLARA

TERMINADA,  LEVANTÁNDOSE  EL  ACTO,

SIENDO LAS DOCE HORAS Y CINCUENTA

MINUTOS  DE  LA FECHA EXPRESADA EN
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JO DU BILERA. ETA NIK, IDAZKARI NAIZEN

ALDETIK,  BILERAN  ESANDAKO

GUZTIAREN FEDE EMATEN DUT:

EL  ENCABEZAMIENTO  DE  LA PRESENTE

ACTA,  DE  TODO  LO  CUAL,  YO,  LA

SECRETARIA, DOY FE:

LEHENDAKARIA: / EL PRESIDENTE: IDAZKARIA: / LA SECRETARIA:
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